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Kommunstyrelsen

Plats och tid

Ajournering

Justeringsersättare

Förvaltningsbyggnaden, sammanträdesrum 1/Teams, 
Måndag 30 november 2020 kl. 09:00  - 18:20

Kl. 12:00-13:00
Kl. 13:35-13:45 § 320
Kl. 16:10-16:15 § 347

Jeanette Wäppling

Utses att justera Nicklas Johansson

Justeringens plats 
och tid

Förvaltningsbyggnaden, 2020-12-02, kl.13:00

Anslagstid 2020-12-03—2020-12-25

Underskrifter Sekreterare
________________________
Maria Landström

Paragraf §307 - §348 

Ordförande

Ordförande 

Ordförande

________________________
Henrik Ölvebo, §§ 307–310, 312–323, 325–346, 348

________________________
Jeanette Wäppling, § 311

________________________
Maria Åhlén, §§ 324, 347

Justerande
________________________
Nicklas Johansson
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Närvaro vid Kommunstyrelsens sammanträde 2020-11-30

Ordinarie Namn Parti Beslut i 
§§

Närvarande
Klockan Anmärkning

Ordförande Henrik Ölvebo MP
307–323, 
325–346, 
348

Jäv §§ 324, 347

Vice 
ordförande Birgitta Larsson S

307–323, 
325–346, 
348

Jäv §§ 324, 347

2:e vice 
ordförande Jeanette Wäppling V

307–323, 
325–346, 
348

Ledamot Karl-Erik Taivalsaari V 307–323, 
325–348 Jäv § 324

Ledamot Magnus Johansson S 307–327, 
329–348 Jäv § 328

Ledamot Maria Åhlén S 307–348 Ordförande §§ 324, 347

Ledamot Mats Rantapää S 307–324, 
326, 347 09:00-17:05

Ledamot Lars Alriksson M
307–323, 
325–346, 
348 

Jäv §§ 324, 347

Ledamot Benny Blom M 307–329, 
347 09:00-17:30

Ledamot Paula Palmqvist SD 307–319, 
321–347 09:00-18:15 Jäv § 320

Ledamot Nicklas Johansson SJVP 307–348

Ledamot Hanna Falksund MP

Ledamot Sanna Nilsson Ylitalo MP 307–348

Ersättare Namn Parti Beslut i 
§§

Närvarande
Klockan Anmärkning

Ersättare Pernilla Fagerlönn V

Ersättare Jan-Ander Perdal V

Ersättare Johannes Reinfors V

Ersättare Mattias Liinanki MP
307–323, 
325–346, 
348   

Ers. Hanna Falksund. Jäv §§ 324, 347

Ersättare Stefan Ovrell MP 324, 347 09:00-17:20
Ej tjg.ers. §§ 307–323, 325–328. Ers. 
Henrik Ölvebo §§ 324, 347 kl. 15:15-
16:30

Ersättare Steve Ärlebrand S

Ersättare Monika Eriksson 
Norberg S

Ersättare Stefan Kostenniemi S

Ersättare Frank Öqvist S 324-325, 
327-348

Ej tjg.307-323,326.Ers. Birgitta Larsson 
324,347. Ers Mats Rantapää 325, 327-348
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Ersättare Eric Palmqvist SD

Ersättare Margareta 
Henricsson SJVP

Ersättare Kjell Hansson M

Ersättare Mikael Lundberg M

Övriga 
deltagare Namn Anmärkning/närvarande

Kommun-
sekreterare Maria Landström §§ 307–348

Kommun-
direktör Monica Flodström §§ 307–348

Förvaltnings
chef Henrik Lyngmark § 312

Tf. 
förvaltningsc
hef

Jaana Moberg § 312

Förvaltnings
chef Sara Källgarn § 312

Förvaltnings
chef Alexander Kult §§ 312-315

Ekonomichef Gun Nilsson §§ 312, 347

Ekonom Thomas Pettersson § 312

Elevhälsoche
f

Birgitta Hurtig 
Landström § 316

Förvaltnings
chef Annette Viksten Åhl § 312, 317

Ordförande 
socialnämnd Johannes Sundelin § 312, 317

Förvaltnings
chef Eva Martinsson § 312, 318

Folkhälsostr
ateg

Catharina 
Gustafsson §§ 319-320

Enhetschef Mats Ryen § 321

Arbetsmarkn
adssamordn
are

Mikael Eriksson § 321

VD Gällivare 
Näringsliv Roger Hansson § 323
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Innehållsförteckning

§ 307 7
Godkännande av dagordning

§ 308 8
Delgivningar

§ 309 9
Delegationsbeslut

§ 310 10
Kurser/konferenser

§ 311 11
Upphandling - Fordonsförsäkring, ramavtal

§ 312 13
Budgetuppföljning och KS till förfogande

§ 313 14
Information om samhällsomvandlingen

§ 314 15
Ekonomisk redovisning budget projekt

§ 315 16
Försäljning av arrendetomt i Skaulo

§ 316 18
Förlängning av SEDD-projektet

§ 317 20
Socialnämndens redovisning om budget i balans

§ 318 21
Barn- och utbildningsnämndens redovisning om budget i balans

§ 319 22
Delaktighet och inflytande av de nationella minoriteterna

§ 320 26
Förslag på fördelning av statsbidrag nationella minoritetsspråksmedel 2021

§ 321 31
Kommunala aktivitetsansvaret (KAA) och delegationen för unga och nyanlända i 
arbete (DUA)

§ 322 32
Kostutredning, steg 2

§ 323 35
Gällivare Näringsliv AB rapport
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§ 324 36
Ansökan om stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten

§ 325 38
Kommundirektörens rapport

§ 326 39
Information till kommunstyrelsen från de kommunala råden, samt övrig aktuell 
information

§ 327 40
Kommunstyrelsens ärendeuppföljning

§ 328 41
Gemensam IT-plattform, Norrbotten (DCBD)

§ 329 44
Koncept för Makerspace i Multiaktivitetshuset samt ekonomisk kalkyl

§ 330 46
Filmpool Nord

§ 331 49
Kultur med integrationsskapande aktiviteter

§ 332 51
Äskande om medel för resultattavla till nya Sporthallens friidrottsdel

§ 333 53
Driftstöd till Gällivare flygplats 2021-2023

§ 334 55
Avtal avseende hämtning av hushållsavfall och därmed jämförliga avfall inom 
Gällivare kommun

§ 335 57
Förvärv mark inom Gällivare 63:5

§ 336 59
Krisberedskap avseende vattenförsörjning

§ 337 61
Förslag om att undanta byggnader i Malmberget från kommunens bevarandeplan

§ 338 64
Uppföljning motioner

§ 339 65
Svar på granskning av internkontroll

§ 340 67
Förfrågan om borgen till Kommuninvest
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§ 341 69
Digital anslagstavla och revidering av Lapplands kommunalförbunds 
förbundsordning

§ 342 71
Lapplands kommunalförbund, delårsrapport 2020

§ 343 72
Renhållningsordning med avfallsplan och lokala föreskrifter

§ 344 74
Motion av Paula Palmqvist (SD), Eric Palmqvist (SD) och Mia Feldenius (SD) 
angående kompostering av matavfall i Gällivare kommun

§ 345 76
Motion av Fredric Olofsson (MV) och Bror Wennström (MV) - 
Tillgänglighetsanpassning av vägen till Fjällstugan på Dundret

§ 346 78
Motion - av Paula Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD), Rory Blom (SD) och Eric 
Palmqvist (SD) angående kvittens av inlämnat granskningsintyg

§ 347 80
Begäran Borgen och aktieägartillskott  Dundret Gällivare Fjällanläggning AB

§ 348 82
Revidering av regler mot extern part - Riktlinjer skolplacering
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Utdragsbestyrkande

§ 307

Godkännande av dagordning
Dnr KS/2020:6

Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna dagordningen med följande tillägg:

att lyfta ut ärendet Stipendium för idrottsungdom och ungdomsledastipendiat, då beslutet 
tas i ungdoms-, fritids- och kulturutskottet.

Ärendebeskrivning
Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen godkänner dagordningen.
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Utdragsbestyrkande

§ 308

Delgivningar
Dnr KS/2020:8, KS/2019:196, KS/2020:25, KS/2020:308, KS/2020:359, KS/2020:473, 
KS/2020:590, KS/2020:597, KS/2020:611, KS/2020:630, KS/2020:635, KS/2020:645, 
KS/2020:660, KS/2020:671, KS/2020:42, KS/2020:66, KS/2020:678, KS/2020:680, 
KS/2020:681, KS/2020:26, KS/2020:418, KS/2020:603, KS/2020:650

Kommunstyrelsen beslutar

att lägga delgivningarna till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Anmälda delgivningar

Förslag till beslut
Nämnd- och utredningsavdelningen föreslår kommunstyrelsen besluta

att lägga delgivningarna till handlingarna.

Underlag
1. Rapport delgivningar.
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Utdragsbestyrkande

§ 309

Delegationsbeslut
Dnr KS/2020:9, AlkT/2020:11

Kommunstyrelsen beslutar

att lägga delegationsbesluten till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Anmälda delegationsbeslut.

Förslag till beslut
Nämnd- och utredningsavdelningen föreslår kommunstyrelsen besluta

att lägga delegationsbesluten till handlingarna.

Underlag
1. Rapport delegationer.
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Utdragsbestyrkande

§ 310

Kurser/konferenser
Dnr KS/2020:10

Kommunstyrelsen beslutar

att lägga ärendet till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Anmälda kurser.

Vid kallelsens utskick föreligger inga anmälda kurser.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  11  (85)

2020-11-30
  

 
Kommunstyrelsen

Utdragsbestyrkande

§ 311

Upphandling - Fordonsförsäkring, ramavtal
Dnr INK/2020:73

Kommunstyrelsen beslutar

att anta anbud avgivet av Protector Forsikring ASA samt 

att avtal tecknas under förutsättning att överprövning inte begärs och om sådan begärs att 
förvaltningsdomstol inte förordnar om åtgärder enligt LOU.

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Ärendebeskrivning
Upphandlingen omfattar försäkringsskydd för Gällivare kommuns motorfordon. Nuvarande 
avtal med Protector Forsikring ASA löper ut 2020-12-31. Inköpsfunktionen har med stöd av 
försäkringsmäklarna Skeppsbron infordrat anbud för en ny avtalsperiod, Två (2) år, 2021-
01-01 - 2022-12-31, med option för försäkringstagaren att förlänga avtalet två (1+1) år.

Upphandlingen har annonserats enligt gällande regler för LOU och har genomförts genom 
förhandlat förfarande med föregående annonsering.

Ett anbud inkom från följande:
1. Protector Forsikring ASA

Efter genomförd anbudsutvärdering framkom att ovan angivna anbudsgivare lämnat det 
ekonomiskt mest fördelaktiga anbudet.

Ekonomiska konsekvenser
Premierna för denna upphandling uppgår till totalt 699 935 kr per år mot för 875 000 kr 
per år för tidigare avtalsperiod.

Konsekvenser för barn och unga
Upphandlingen innebär inga kända konsekvenser eller påverkan på barn och ungdomar.

Förslag till beslut
att anta anbud avgivet av Protector Forsikring ASA samt 

att avtal tecknas under förutsättning att överprövning inte begärs och om sådan begärs att 
förvaltningsdomstol inte förordnar om åtgärder enligt LOU.

Underlag
1. Anbudssammanställning dat. 2020-11-09
2. Förfrågningsunderlag dat. 2020-10-09
3. Sammanställning dat. 2020-11-17
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Utdragsbestyrkande

Yrkande
Karl-Erik Taivalsaari (V) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med 
inköpsenhetens förslag

att anta anbud avgivet av Protector Forsikring ASA samt 

att avtal tecknas under förutsättning att överprövning inte begärs och om sådan begärs att 
förvaltningsdomstol inte förordnar om åtgärder enligt LOU.
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Utdragsbestyrkande

§ 312

Budgetuppföljning och KS till förfogande
Dnr KS/2020:7

Kommunstyrelsen beslutar

att tacka för informationen och lägga den till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen har beslutat att som stående punkt på dagordningen ta upp information 
angående budgetuppföljning. 

Uppföljning sker per oktober. 

Jaana Moberg, tf., förvaltningschef, stöd och utvecklingsförvaltningen informerar om:
Prognos för året +1 550 tkr.

Henrik Lyngmark, förvaltningschef miljö-, bygg- och räddningsförvaltningen, informerar 
om:
Prognos för året +850 tkr.

Sara Källgarn, förvaltningschef, ungdoms-, fritids- och kulturförvaltningen, informerar om:
Prognos för året +-0

Alexander Kult, förvaltningschef, samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen informerar 
om:
Prognos för året -200 tkr

Thomas Pettersson, ekonom informerar om kommunstyrelsen övergripande:
+-0. Totalt kommunen 31 476 tkr.

Annette Viksten Åhl, förvaltningschef, socialförvaltningen informerar om:
Prognos helår -6 Mkr

Eva Martinsson, förvaltningschef, barn- och utbildningsförvaltningen informerar om:
Prognos för helår +270 tkr.

Underlag
1. Driftbudgetuppföljning per oktober 2020.
2. RFB prognos.

Yrkande
Mattias Liinanki (MP) yrkar

att tacka för informationen och lägga den till handlingarna.
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Utdragsbestyrkande

§ 313

Information om samhällsomvandlingen
Dnr KS/2020:12

Kommunstyrelsen beslutar

att tacka för informationen och lägga den med godkännande till handlingarna.

Ärendebeskrivning
En gång per kvartal informerar förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och 
teknikförvaltningen om det aktuella läget gällande samhällsomvandlingen.

Alexander Kult, förvaltningschef, samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen informerar 
om:

Is- och evenemangsarenan
- TK Botnias åtgärdsplan för takstolarna
- Multiaktivitetshuset
- Vård- och omsorgsboende Repisvaara
- Ny förskola och skola Repisvaara
- Sporthall
- Sjöparksskolan
- Vassara garage
- Ridhuset
- Östra länken
- GC-väg etapp 2, Dundret
- Postgatan
- Södra Repisvaara, etapp 2
- Ny GC-väg östra Malmberget
- Vattenreningsverk Sarkasvaara
- Huvudvattenledning
- Fiberprojekt
- Sjöparken park
- Vassara torg
- Vuoskonjärvi, etapp 2
- Stålvallen
- Höken
- Aitik gruvområde

Yrkande
Magnus Johansson (S) yrkar

att tacka för informationen och lägga den med godkännande till handlingarna.
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§ 314

Ekonomisk redovisning budget projekt
Dnr KS/2020:15

Kommunstyrelsen beslutar

att tacka för informationen och lägga den till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutade 2019-05-07 § 58 samt 
2019-05-07 § 59 att ärendet redovisas för kommunstyrelsen kvartalsvis.

Alexander Kult, förvaltningschef, samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen, redovisar 
kostnader/budget för:

- Kunskapshuset
- Is- och evenemangsarenan
- Repisvaara södra.

Ekonomiska konsekvenser
Inga.

Konsekvenser för barn och unga
Inga. 

Yrkande
Jeanette Wäppling (V) yrkar

att tacka för informationen och lägga den till handlingarna.
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§ 315

Försäljning av arrendetomt i Skaulo
Dnr KSst/2020:493

Kommunstyrelsen beslutar

att försälja 1 500 kvadratmeter mark inom fastigheten Soutujärvi 16:19 till Jonathan 
Strand för en köpeskilling om 60 000 kronor, enligt till ärendet bifogat köpekontrakt.

Ärendebeskrivning
Jonathan Strand har inkommit med en ansökan om att förvärva 1 500 kvadratmeter inom 
Gällivare kommuns fastighet Soutujärvi 16:19 i Skaulo. Jonathan Strand arrenderar idag 
cirka 1 000 kvadratmeter inom fastigheten för fritidshusändamål och önskar förvärva den 
del han arrenderar samt ytterligare 500 kvadratmeter.

Förslag till köpekontrakt har upprättats och en köpeskilling om 60 000 kronor har ansetts 
skälig. Köparen står för Lantmäteriets förrättningskostnader. Jonathan Strand har godkänt 
föreslaget köpekontrakt.

Kommunstyrelsen beslutade 26 oktober 2020, att återremittera ärendet med motivering att 
få en genomgång marknadsläge och bedömningskriterier för prissättning till 
kommunstyrelsen 30 november.

Alexander Kult, förvaltningschef, samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen föredrar 
ärendet.

Ekonomiska konsekvenser
Att Gällivare kommun erhåller 60 000 kronor.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända konsekvenser för barn och unga.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta

att försälja 1 500 kvadratmeter mark inom fastigheten Soutujärvi 16:19 till Jonathan 
Strand för en köpeskilling om 60 000 kronor, enligt till ärendet bifogat köpekontrakt.

Underlag
1. Ansökan om att förvärva mark.
2. Köpekontrakt del av Soutujärvi 16:19.
3. Bilaga 1.1 till köpekontrakt.
4. Bilaga 1.2 till köpekontrakt.
5. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2020-10-06 § 140.
6. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 292.
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Yrkande
Birgitta Larsson (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens samhällsplanerings- och 
teknikutskotts förslag

att försälja 1 500 kvadratmeter mark inom fastigheten Soutujärvi 16:19 till Jonathan 
Strand för en köpeskilling om 60 000 kronor, enligt till ärendet bifogat köpekontrakt.
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Utdragsbestyrkande

§ 316

Förlängning av SEDD-projektet
Dnr KS/2020:621

Kommunstyrelsen beslutar

att överföra av de medel som i december 2020 återstår i SEDD-projektets budget till 2021, 
samt

att projektet förlängs under vårterminen 2021 och slutredovisas efter första halvåret 2021.

Ärendebeskrivning
Projektet SEDD, för elever med problematisk skolfrånvaro, ska avslutas den sista december 
2020. 

Målet har varit att det då i nya Sjöparkskolan skall finnas undervisningslokaler med krav på 
samma goda lärmiljö som eleverna idag möter på Guldet. Avsikten har varit att påbörja 
inskolningen av de inskrivna eleverna till Sjöparkskolan och i allt högre utsträckning även 
ordinarie klassrumsundervisning, under höstterminen 2020. 

På grund av försening av ombyggnationerna på Sjöparksskolan har detta inte kunnat 
påbörjats än. För eleverna inskrivna i SEDD innebär det mycket stora utmaningar att byta 
lärmiljö och där möta andra unga och vuxna. Det är lämpligt att den pedagog som arbetar i 
projektet ska ta hand om inskolningen så att eleverna slipper möta både en ny miljö och en 
ny pedagog.

Det finns därför ett stort behov av att projektet förlängs under vårterminen 2021 för att 
eleverna ska ges möjlighet att klara omställningen till ordinarie grundskola och få en trygg 
inskolning som medför fortsatt skolnärvaro.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 16 november att lämna ärende utan eget 
förslag till beslut till kommunstyrelsens sammanträde 30 november.

att bjuda in någon från barn- och utbildningsförvaltningen som får redovisa tankar om 
SEDD-projektet.

Birgitta Hurtig Landström, elevhälsochef föredrar ärendet.

Ekonomiska konsekvenser
En pedagog som fortsätter vara anställd i projektet under vårterminen 2021 motsvarar en 
kostnad om ca 325 000 kronor. Kvarvarande medel i projektet bedöms överstiga denna 
kostnad.
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Konsekvenser för barn och unga
Elever med problematisk skolfrånvaro behöver en lugn, trygg och stabil lärmiljö. Om detta 
kan erbjudas är möjligheten större att eleverna återvänder till skolan och därmed lyckas nå 
längre i sin kunskapsutveckling.

Förslag till beslut
Barn- och utbildningsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 

att överföra av de medel som i december 2020 återstår i SEDD-projektets budget till 2021, 
samt

att projektet förlängs under vårterminen 2021 och slutredovisas efter första halvåret 2021.

Underlag
1. Tjänsteskrivelse.
2. Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskott § 138.
3. Barn- och utbildningsnämnden 2020-10-12 § 155.
4. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 292.

Yrkande
Mats Rantapää (S) yrkar med instämmande av Paula Palmqvist (SD), Nicklas Johansson 
(SJVP), Mattias Liinanki (MP), Lars Alriksson (M), Benny Blom (M) och Karl-Erik Taivalsaari 
(V) i enlighet med barn- och utbildningsnämndens förslag

att överföra av de medel som i december 2020 återstår i SEDD-projektets budget till 2021, 
samt

att projektet förlängs under vårterminen 2021 och slutredovisas efter första halvåret 2021 
för att därefter övergå i ordinarie verksamhet.
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Utdragsbestyrkande

§ 317

Socialnämndens redovisning om budget i balans
Dnr KS/2020:70

Kommunstyrelsen beslutar

att tacka för informationen och lägga den med godkännande till handlingarna,

att socialnämnden återkommer med ny fördjupad redovisning till kommunstyrelsen Q1 
2021.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 20 maj 2019 § 195 att socialnämndens ord-
förande och förvaltningschef bjuds in till varje kommunstyrelsesammanträde för att föredra 
åtgärder och resultat för att nå budget i balans.

Vid kommunstyrelsens sammanträde 21 oktober 2019 beslutade kommunstyrelsen att 
underlag för socialnämndens redovisning om åtgärder för budget i balans ska finnas med i 
ärendet.

Kommunstyrelsen beslutade 2020-01-13 att fortsätta följa socialnämndens budget under 
2020.

Annette Viksten Åhl, förvaltningschef och Johannes Sundelin, ordförande informerar om:
- Övertidskostnader
- Sjuklönekostnader
- Timvikarier
- OB
- Totala personalkostnader
- Kostnader som särskilt följs
- Budgetuppföljning oktober

Prognos helår -6 Mkr.

Underlag
1. Presentation.
2. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 270.

Yrkande
Maria Åhlén (S) yrkar

att tacka för informationen och lägga den med godkännande till handlingarna,

att socialnämnden återkommer med ny fördjupad redovisning till kommunstyrelsen Q1 
2021.
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§ 318

Barn- och utbildningsnämndens redovisning om budget i balans
Dnr KS/2020:114

Kommunstyrelsen beslutar

att tacka för informationen och lägga den med godkännande till handlingarna,

att barn- och utbildningsnämnden återkommer med ny fördjupad redovisning till 
kommunstyrelsen Q1 2021.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen beslutade 2020-01-13, 2020-02-24 och 2020-03-23 att fortsätta 
följa barn- och utbildningsnämndens budget under 2020. Kommunstyrelsen beslutade 
2020-05-25 att barn- och utbildningsnämnden återkommer till kommunstyrelsen med ny 
redovisning till hösten.

Eva Martinsson, förvaltningschef informerar om:
- Budgetuppföljning oktober
- Höga sjukskrivningstal
- Personalkostnad
- Förskolor och skolor
- Vidtagna åtgärder

Prognos för helår +270 tkr.

Underlag
1. Presentation.
2. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 268.

Yrkande
Sanna Nilsson Ylitalo (MP) yrkar

att tacka för informationen och lägga den med godkännande till handlingarna,

att barn- och utbildningsnämnden återkommer med ny fördjupad redovisning till 
kommunstyrelsen Q1 2021.
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§ 319

Delaktighet och inflytande av de nationella minoriteterna
Dnr KS/2020:572

Kommunstyrelsen beslutar

att styrelse, nämnder och förvaltningar säkerställer att Samrådsgruppen för 
minoritetsspråk remitteras och ges möjlighet för yttranden i ärenden som rör 
minoritetsspråks-grupper,

att kommunens representanter i Samrådsgruppen för Minoritetsspråk säkerställer att 
information delges Samrådsgruppen från styrelse, nämnder och förvaltningar och att 
information återförs från Samrådsgruppens möten till styrelse, nämnder och förvaltningar, 

att gällande Uppdragsbeskrivning för Samrådsgruppen för Minoritetsspråk följs,

att Samrådsgruppen för Minoritetsspråk återkopplar utvecklingen inom ovan nämnda 
områden senast september 2021 till kommunstyrelsen,

att därmed anse skrivelsen besvarad,

att delge svaret till barn- och utbildningsnämnden, socialnämnden och ungdoms-, fritids- 
och kulturutskottet.

Bakgrund
2020-09-23 inkom en skrivelse från representanter för de nationella minoritetsspråken 
finska, meänkieli och samiska språk. Representanterna är också ledamöter i den 
kommunala Samrådsgruppen för Minoritetsspråk. Skrivelsen är skickad till de tre nämnder 
som finns representerade i Samrådsgruppen (Kommunstyrelsen, Barn- och 
utbildningsnämnden och Socialnämnden) samt ett utskott (Ungdom-, fritid- och 
kulturutskottet). 

Skrivelsen från representanterna för de nationella minoritetsspråken riktar kritik mot 
kommunens ansvar att inte bara skapa former för delaktighet utan också ge inflytande 
över frågor som berör kommunens nationella minoriteter. Vidare lyfter de att dialogen med 
politiker liksom att inflytande över ärenden inte fungerar tillfredsställande samt att 
mandat/roller hos de kommunala representanterna i Samrådsgruppen inte är tydliga. 

Ärendebeskrivning
Skrivelsen är skickad till de tre nämnder som finns representerade i Samrådsgruppen 
(Kommunstyrelsen, Barn- och utbildningsnämnden och Socialnämnden) samt ett utskott 
(Ungdom-, fritid- och kulturutskottet). Kommunstyrelsen svarar på skrivelsen då denna 
nämnd är ansvarig för Samrådsgruppen. Detta svar kommer att delges övriga mottagare 
(de två nämnderna och utskott) för möjlighet till kompletterande svar.
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Lagen för nationella minoriteter konstaterar att kommunen ska ge de nationella 
minoriteterna möjlighet till inflytande i frågor som berör dem och så långt det är möjligt 
samråda med minoriteterna i sådana frågor. Samråd ska ske genom en strukturerad dialog 
i syfte att beakta minoriteternas synpunkter och behov i myndighetens beslutsfattande. 
Särskilt barn och ungas möjligheter till inflytande och samråd i frågor som berör dem ska 
främjas. Det är kommunen som ska identifiera vilka frågor som berör minoriteterna men 
det kan också vara minoriteterna som önskar samråda om en specifik fråga och i dessa fall 
ska myndigheten tillmötesgå önskemålet. Formerna för dialog och samråd kan se olika ut. 

Riksdagen beslutade om propositionen ”Från erkännande till egenmakt” i juni 2009. I 
denna konstateras att ”inflytande innebär att formerna för samråd ska förbättras och de 
nationella minoriteter ska ges reellt inflytande i frågor som berör dem. Politiskt deltagande 
ska uppmuntras. Utarbetande av olika former för inflytande inom de nationella 
minoriteterna bör främjas. Det kan t.ex. handla om deltagande i olika brukarråd eller andra 
samverkansfora. Kvinnors och ungas deltagande ska främjas. ”

Kommunens verksamhet styrs av olika lagar och förordningar. Lagen om nationella 
minoriteter och minoritetsspråk är en av dessa. Kommunens arbete inom detta område 
följs upp av nationella myndigheter. 

I kommunen finns en samrådsgrupp för minoritetsspråk vars verksamhet enligt 
uppdragsbeskrivningen syftar till att ”genom samråd tillföra den kommunala verksamheten 
minoritetsspråksgruppernas kunnande och erfarenhet, ge minoritetsspråksgrupperna 
möjlighet att påverka den kommunala verksamhetens utformning och innehåll samt sträva 
efter att så många som möjligt ges möjlighet att använda sitt minoritetsspråk”. 
Samrådsgruppen är ett samråds- och referensorgan samt ett informations-rådgivnings- och 
remissorgan mellan företrädare för minoritetsspråksgrupperna och kommunens styrelse 
och nämnder.

Samrådsgruppen har, enligt uppdragsbeskrivningen, följande uppdrag:
-att vara ett forum för opinionsbildning och kunskapsspridning
-att vara ett remissorgan och avge yttranden över ärenden 
-att av kommunens styrelse och nämnd erhålla ärenden för yttranden
-att till kommunala myndigheter och allmänhet förmedla kunskaper
-att verka för att minoritetsspråksgruppernas synpunkter beaktas i styrelse, nämnder, 
förvaltningar. 

Under framtagandet av den sociala hållbarhetsanalysen 2019 genomfördes medborgar-
dialoger också med Samrådsgruppen för Minoritetsspråk. I dessa dialoger framkom att det 
i Gällivare kommun behövs ett långsiktigt och målinriktat arbete för att bryta socialt och 
kulturellt befäst diskriminering av nationella minoriteter och för att återskapa denna grupps 
förtroende för offentlig verksamhet. Under 2020 har kommunen arbetat för att säkerställa 
en process där de nationella minoriteternas rättigheter ska tillgodoses i målstyrnings-
processen. 

Bedömning 
Skrivelsen lyfter att dialogen med politiker liksom att inflytande över ärenden inte fungerar 
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tillfredsställande. Skrivelsen lyfter också att det råder oklarhet över mandat/roller hos de 
kommunala representanterna i Samrådsgruppen. Vikten av att återskapa de nationella 
minoriteternas förtroende för offentlig verksamhet är central.

Kommunens målstyrningsarbete har förändrats för att skapa ett långsiktigt hållbart arbete 
där de nationella minoriteternas rättigheter integrerats i Kommunplanen, kommunens 
övergripande måldokument. Rutiner har framtagits på tjänstepersonnivå för att 
kvalitetssäkra målstyrningsarbetet i nämnder och förvaltningar kring området nationella 
minoriteter och minoritetsspråk. Minoritetshandläggaren har här en central funktion.

Kommunens politiska förtroendevalda i samrådsgruppen har som uppgift att säkerställa att 
lagen följs, att verksamheterna bedrivs i enlighet med den samt att arbeta i enlighet med 
samrådsgruppens uppdragsbeskrivning. Tjänstepersonen, minoritetshandläggaren, 
handlägger och bereder ärenden och är sekreterare i samrådsgruppen.  

Samrådsgruppen är tillsatt för att skapa en strukturerad dialog för delaktighet och 
inflytande från de nationella minoritetsspråksgrupperna till kommunen. Informationen 
mellan nämnder och samrådsgrupp behöver stärkas för att säkerställa att kunskaper till-
varatas i ärenden som berör de nationella minoritetsspråksgrupperna. Inflytande över 
frågor som berör dessa språkgrupper behöver säkerställas genom att ärenden delges för 
yttrande. Återkoppling i ärendeprocesser där gruppen varit delaktig ska ske löpande. 
Transparens ska råda så långt det är möjligt. 

Dialog och samråd för delaktighet och inflytande kan genomföras på andra sätt än såsom 
idag genom representanter för föreningar. Samråd genom tematiska samrådsgrupper, 
barnhearingar och med fokusgrupper är andra möjliga mötesformer anpassade till olika 
situationer och verksamheter.

Ekonomiska konsekvenser
Inga.

Konsekvenser för barn och ungdomar
Konsekvenserna förväntas bli positiva då syftet är att säkerställa inflytandet från gruppen 
nationella minoritetsspråk vilket avser barn och unga (flickor och pojkar) såväl som vuxna 
och äldre kvinnor och män. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta

att styrelse, nämnder och förvaltningar säkerställer att Samrådsgruppen för 
minoritetsspråk remitteras och ges möjlighet för yttranden i ärenden som rör 
minoritetsspråks-grupper,

att kommunens representanter i Samrådsgruppen för Minoritetsspråk säkerställer att 
information delges Samrådsgruppen från styrelse, nämnder och förvaltningar och att 
information återförs från Samrådsgruppens möten till styrelse, nämnder och förvaltningar, 
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att gällande Uppdragsbeskrivning för Samrådsgruppen för Minoritetsspråk följs,

att Samrådsgruppen för Minoritetsspråk återkopplar utvecklingen inom ovan nämnda 
områden senast september 2021 till kommunstyrelsen,

att därmed anse skrivelsen besvarad,

att delge svaret till barn- och utbildningsnämnden, socialnämnden och ungdoms-, fritids- 
och kulturutskottet.

Underlag
1. Skrivelse ”Delaktighet och inflytande ska genomsyra allt minoritetsarbete”, 
2020-09-23.

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-16 § 125.

Yrkande
Birgitta Larsson (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att styrelse, nämnder och förvaltningar säkerställer att Samrådsgruppen för 
minoritetsspråk remitteras och ges möjlighet för yttranden i ärenden som rör 
minoritetsspråks-grupper,

att kommunens representanter i Samrådsgruppen för Minoritetsspråk säkerställer att 
information delges Samrådsgruppen från styrelse, nämnder och förvaltningar och att 
information återförs från Samrådsgruppens möten till styrelse, nämnder och förvaltningar, 

att gällande Uppdragsbeskrivning för Samrådsgruppen för Minoritetsspråk följs,

att Samrådsgruppen för Minoritetsspråk återkopplar utvecklingen inom ovan nämnda 
områden senast september 2021 till kommunstyrelsen,

att därmed anse skrivelsen besvarad,

att delge svaret till barn- och utbildningsnämnden, socialnämnden och ungdoms-, fritids- 
och kulturutskottet.
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§ 320

Förslag på fördelning av statsbidrag nationella minoritetsspråksmedel 2021
Dnr KS/2020:539

Kommunstyrelsen beslutar

att överkostnader för förskoleplatser och lokaler ej täcks av minoritetsspråksmedel,

att kulturaktiviteter för barn tilldelas 15 000 kr,

att kulturaktiviteter under socialförvaltningen tilldelas 15 000 kr,

att Minoritetsspråksfesten tilldelas 90 000 kr,

att kulturprogram, 3 stycken, tilldelas 60 000 kr,

att 98 000 kr fördelas till stöd- och utvecklingsförvaltningen för fördelning under 2021 i 
samverkan med samrådsgruppen för Minoritetsspråk,

att för övrigt anta förslag till fördelning av Minoritetsspråksmedel för 2021,

att möjlighet ges att omfördela utifrån tilldelade minoritetsspråksmedel inom respektive 
förvaltning om planerade aktiviteter ej går att genomföra, under förutsättning att de har 
samma syfte.

Jäv
Paula Palmqvist (SD) anför jäv och deltar varken vid överläggning eller beslut.

Ajournering
Kl. 13:35-13.45.

Ärendebeskrivning
Gällivare kommun erhåller statsbidrag om 1 160 000 kronor per år för nationella 
minoriteter och minoritetsspråk. Statsbidraget är avsett att användas till de merkostnader 
som uppkommer i kommunen med anledning av de rättigheter som enskilda har enligt 
lagen (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk och till åtgärder för att 
stödja användningen av de nationella minoritetsspråken samiska, meänkieli och finska. 

Utifrån förvaltningarnas äskande om medel för 2021 och yttrande från samrådsgruppens 
nationella minoritetsspråksgrupper har ett förslag till medelsfördelning för 2021 tagits 
fram. Förslaget har förankrats i Förvaltningschefsgruppen. 
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Stöd och utvecklingsförvaltningen har äskat 576 000 kr för merkostnader kopplat till 
minoritetsspråkshandläggarens uppdrag vilket är oförändrat från föregående år. Kostnader 
för genomförande av Öppet Hus 2021 utgör ett tillägg. 
Bedömning: Merkostnader för att handlägga statsbidraget bedöms oförändrat från 
tidigare år med justering för löneökning. Öppet Hus är en aktivitet som Samrådsgruppen 
anser viktig och bedöms därför som prioriterad. Stöd och utvecklingsförvaltningen föreslås 
erhålla 576 000 kr för 2021.

Barn och utbildningsförvaltningen har äskat 500 000 kr för merkostnader inom för-
skoleverksamheten där en avdelning på finska och meänkieli öppnats 2020. Bedömning: 
Merkostnaderna för språkkurser, översättningar, pedagogiskt material föreslås belasta 
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statsbidraget. Bedömningen är att endast hälften (50 %) av budgeterade medel för 
överkostnader inkl. studiebesök kan belasta det begränsade statsbidraget. Bedömningen är 
också att kulturaktiviteter inte kan prioriteras inom ramen för det begränsade statsbidraget 
utan föreslås ske samordnat med Ungdom- fritid och kulturförvaltningen. Barn- och 
utbildningsförvaltningen föreslås erhålla 275 500 kr för 2021.  

Socialförvaltningen har äskat 193 500 kr för merkostnader inom främst äldreomsorgen 
inkl. språkkurser för personal på finska, meänkieli och samiska. Ansökan är oförändrad från 
föregående år då merparten av kurser inte kunde genomföras p.g.a. Covid-19. 
Bedömning: Merkostnaderna för språkkurser och översättning inkl. inköp av parlör 
föreslås belasta statsbidraget. Bedömningen är att alla kulturaktiviteter inte kan prioriteras 
inom ramen för det begränsade statsbidraget. Kulturaktiviteter föreslås istället ske 
samordnat med Ungdom- fritid och kulturförvaltningen. Socialförvaltningens bidrag för 
merkostnader inom äldreomsorgen lyfts som särskilt prioriterat i de nationella 
minoritetsspråksgruppernas yttranden. Dessa synpunkter bedöms viktiga att beakta. 
Socialförvaltningen föreslås erhålla 168 500 kr för 2021.

Ungdom- fritid och kulturförvaltningen har äskat 202 500 kr för merkostnader inom 
kulturverksamheten för event på minoritetsspråk inkl. en minoritetsspråksfestival. 
Bedömning: Merkostnader för att genomföra aktiviteter på Högtidsdagar liksom en 
Minoritetsspråksfestival och posten Kulturprogram har prioriterats. De två sistnämnda 
aktiviteternas budget har dock begränsats. Bedömningen är vidare att samordning sker 
med Barn- och utbildningsförvaltningens och Socialförvaltningens verksamheter. Övriga 
budgeterade kostnader prioriteras inte inom ramen för det begränsade statsbidraget. 
Ungdom- fritid och kulturförvaltningen föreslås erhålla 95 000 kr för 2021.

Övrigt. Föreningarna för de nationella minoritetsspråken finska, meänkieli och samiska 
språken har tidigare år erhållit 15 000 kr/språkgrupp i syfte att genomföra aktiviteter som 
främjar de tre språken och dess kultur. 
Bedömning: Minoritetsspråksgruppernas verksamhet för att stödja användningen av de 
nationella minoritetsspråken bedöms fortsatt oförändrat positivt. Detta bidrag lyfts som 
prioriterat i de nationella minoritetsspråksgruppernas yttranden. Dessa synpunkter bedöms 
viktiga att beakta. Det föreslås att föreningarna fortsätter att erhålla 15 000 vardera d.v.s. 
totalt 45 000 kr för 2021.

Samrådsgruppen för nationella minoritetsspråk har 20-09-30 delgivits förvaltningarnas 
äskanden. 2020-09-09 inkom föreningarna för finska språket och meänkieli med sina 
yttranden. I dessa lyfts två saker; 1) att föreningarna fortsatt beviljas bidrag i oförändrad 
form och 2) att socialförvaltningens merkostnader inom äldreomsorgen prioriteras. Dessa 
yttranden har tagits i beaktande i förslag till fördelning. Förslaget har delgivits 
samrådsgruppen 2020-10-22 med möjlighet till synpunkter på Samrådsgruppens möte 
2020-10-28. 

Förslag till fördelning har förankrats i förvaltningschefsgruppen.
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Ekonomiska konsekvenser
Gällivare kommun erhåller statsbidrag för merkostnader som uppstår med anledning av 
lagen om nationella minoriteter och minoritetsspråk. Bidraget motsvarar 1 160 000 kr som 
föreslås fördelas enligt denna tjänsteskrivelse.  

Konsekvenser för barn och unga
Fördelningen av dessa medel avser gynna barn och unga från de nationella minoriteterna 
att använda sitt språk och sin kultur, möta vuxna som kan göra detsamma och att bli 
bemötta på sitt minoritetsspråk. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta

att anta förslag till fördelning av minoritetsspråksmedel för 2021,

att kostnaden tas från minoritetsspråksmedel ansvar 15501 och verksamhet 2205. 

Underlag
1. Äskande från Barn och utbildningsförvaltningen
2. Bilaga älskande från Barn och utbildningsförvaltningen
3. Äskande från Socialförvaltningen
4. Äskande från Ungdom-, fritid- och kulturförvaltningen 
5. Bilaga till äskande från Ungdom-, fritid- och kulturförvaltningen
6. Yttrande från samrådsgruppens föreningar för nationella minoritetsspråk. 
7. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-16 § 124.

Yrkande
Jeanette Wäppling (V) yrkar

att överkostnader för förskoleplatser och lokaler ej täcks av minoritetsspråksmedel,

att kulturaktiviteter för barn tilldelas 15 000 kr,

att kulturaktiviteter under socialförvaltningen tilldelas 15 000 kr,

att Minoritetsspråksfesten tilldelas 90 000 kr,

att kulturprogram, 3 stycken, tilldelas 60 000 kr,

att 98 000 kr fördelas till stöd- och utvecklingsförvaltningen för fördelning under 2021 i 
samverkan med samrådsgruppen för Minoritetsspråk,

att för övrigt anta förslag till fördelning av Minoritetsspråksmedel för 2021,
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att möjlighet ges att omfördela utifrån tilldelade minoritetsspråksmedel inom respektive 
förvaltning om planerade aktiviteter ej går att genomföra, under förutsättning att de har 
samma syfte.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Jeanette Wäpplings förslag till beslut under proposition. Efter gjorda 
propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Jeanette 
Wäpplings förslag.
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§ 321

Kommunala aktivitetsansvaret (KAA) och delegationen för unga och nyanlända i arbete 
(DUA)
Dnr KS/2020:635

Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna målet med att minst 75 % av individerna inskrivna i KAA ska återgå till 
gymnasiestudier/arbete/annan utbildning/annan arbetsmarknadsåtgärd,

att redovisning av KAA sker två gånger/år, i juni och november.

Ärendebeskrivning
Målgruppen 16–20 år som inte läser på gymnasiet ingår i KAA och är en del i DUA-
överenskommelse, som är en överenskommelse mellan Arbetsförmedlingen och 
kommunerna Kiruna, Gällivare, Jokkmokk, Pajala samt Lapplands kommunalförbund. För 
Gällivare kommuns del ingår i DUA:s arbets- och styrgrupp representanter från AME (EC, 
KAA, 
integration) samt från socialförvaltningens biståndsenhet.

Ekonomiska konsekvenser
Inga konsekvenser.

Konsekvenser för barn och unga
Inga konsekvenser.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta

att godkänna målet med att minst 75 % av individerna inskrivna i KAA ska återgå till 
gymnasiestudier/arbete/annan utbildning/annan arbetsmarknadsåtgärd,

att redovisning av KAA sker två gånger/år, i juni och november.

Underlag
1. Presentation.
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-16 § 123.

Yrkande
Magnus Johansson (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att godkänna målet med att minst 75 % av individerna inskrivna i KAA ska återgå till 
gymnasiestudier/arbete/annan utbildning/annan arbetsmarknadsåtgärd,

att redovisning av KAA sker två gånger/år, i juni och november.
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§ 322

Kostutredning, steg 2
Dnr KS/2020:275

Kommunstyrelsen beslutar

att överlämna remissvaret till Matlaget för inarbetande i kostutredningen,

att styrgruppen för kostutredningen bereder förslag till beslut till kommunstyrelsens 
sammanträde i februari 2021.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsens arbetsutskott har 2020-08-21 § 97 beslutat att remittera 
Kostutredningen 2020 - En gemensam kostorganisation för kommunkoncernen i Gällivare 
till de politiska partierna, förvaltningschefsgruppen, pensionärsrådet, ungdomsrådet samt 
regionstyrelsen.

Nämnd- och utredningsavdelningen har fått i uppdrag att sända ut Kostutredningen 2020 
på remiss och sedan sammanställa svaren.

Svar har inkommit från Kommunala pensionärsrådet, Sverigedemokraterna, Förvaltnings- 
chefsgruppen, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet.

Sammanfattningsvis konstateras att: 

Kommunala pensionärsrådet är positiva till fler produktionskök samt lägre kostnader. 

Sverigedemokraterna anser att det finns frågetecken i utredningen vad gäller kostnader, 
organisering, städningen, kostförsörjningen i byarna och är överlag starkt kritiska till 
utredarens förslag. Sverigedemokraterna anser dock att förslaget om fler tillagningskök är 
positivt.

Förvaltningschefsgruppen ser att det trots utredningens framtagande kvarstår ett antal 
frågetecken. Utredningen visar inte tydligt kostnadskonsekvenserna för hela kommun
koncernen. FC-gruppen anser att det finns indikationer på att genomförandet kommer att 
medföra fördyringar. Det finns även stora frågetecken kring hur kommunens interna 
struktur påverkas kopplat till kostnader, arbetsinsats och kompetens. Utredningen tar inte 
hänsyn till möjlighet att driva verksamheten i kommunal regi eller att driva den som idag. 
Det medför att det saknas perspektiv och alternativ. Utredningen är inte heller komplett 
vad gäller ledning av mottagningsköken. 
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Socialdemokraterna anser att utredningens tre övergripande mål om att "1)Minska 
kommunkoncernens kostnader", "2) Minska Miljöpåverkan" samt att "3) Öka kvalitet och 
matupplevelse" är kloka och balanserade målsättningar. De ställer sig också positiva till att 
förändringar inom kostorganisationen måste göras men har ett antal synpunkter och 
frågetecken som måste besvaras innan organisationsförändringar genomförs. Dessa 
synpunkter och frågetecken handlar bland annat om kostnader, om kostförsörjningen i 
byarna, om likhetsprincipen eftersom några verksamheter får tillagningskök och några får 
mottagningskök samt om att tidsplanen är för snäv. 

Vänsterpartiet framför att de i sin helhet ställer sig bakom utredningen och dess genom-
förande men att de har delar i utredningen som de vill ha ytterligare förtydligande i. Bland 
annat behöver tiden för genomförandeplan analyseras och planeras nogsamt. Det måste 
finnas utrymme att genomlysa nu gällande avtal och ha en genomförd konsekvensanalys 
för de berörda parterna för de nya avtal som kommer att tecknas under arbetet med 
genomförandet av den nya organisationsstrukturen. De avtal de hänvisar till är bland 
annat: lokaler, lokalvård och samarbetet med regionen.  De ställer sig också tveksamma 
till att de förändringar som föreslås kommer att ge någon större ekonomisk vinst utan 
räknar med att det är kvalitetsstärkande aspekterna som får lyftas fram. De har därefter 
valt att belysa materialet utifrån möjligheter och utmaningar och anser att det finns en del 
frågetecken som behöver redas ut. 

Miljöpartiet Gällivare ser positivt på utredningen i sin helhet och föreslår att i huvuddrag 
genomföra de intentioner som Kostutredningen föreslår. De anser dock att det är viktigt att 
Matlaget AB löpande blir inbjudna till KS för att redogöra för hur processen fortlöper och 
vilka resultat och effekter som följer av införandet av den nya organisationen. De har i 
övrigt synpunkter inom områdena Kvalitet, kostnad och miljö, Närvarande ledarskap, ökad 
delaktighet hos medarbetare och lokal matlagning, Kombitjänster, Kostnadseffektivitet och 
minskat svinn, Förbättrad dialog, Utveckling på landsbygden, Investeringar, Medarbetare 
och kultur i de olika organisationerna
samt Tidsplan.

Region Norrbotten har ansökt om och fått beviljat anstånd med att inkomma med svar på 
remissen till 11 november. 

Ekonomiska konsekvenser
Utredaren har kommit fram till en besparing på 2,9 miljoner men då det finns många 
obesvarade frågor och kritik mot utredningen är det ännu oklart hur de ekonomiska 
konsekvenserna ser ut.

Konsekvenser för barn och unga
Tillredningskök på skolorna skulle kunna innebära en mer positiv matupplevelse för 
eleverna.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta

att överlämna remissvaret till Matlaget för inarbetande i kostutredningen,



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  35  (85)

2020-11-30
  

 
Kommunstyrelsen

Utdragsbestyrkande

att styrgruppen för kostutredningen bereder förslag till beslut till kommunstyrelsens 
sammanträde i februari 2021.

Underlag
1. Svar från Kommunala pensionärsrådet.
2. Svar från Sverigedemokraterna.
3. Svar från Förvaltningschefsgruppen.
4. Svar från Socialdemokraterna.
5. Svar från Vänsterpartiet.
6. Svar från Miljöpartiet. 
7. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-16 § 126.

Yrkande
Karl-Erik Taivalsaari (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att överlämna remissvaret till Matlaget för inarbetande i kostutredningen,

att styrgruppen för kostutredningen bereder förslag till beslut till kommunstyrelsens 
sammanträde i februari 2021.
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§ 323

Gällivare Näringsliv AB rapport
Dnr KS/2020:290

Kommunstyrelsen beslutar

att tacka för informationen och lägga den till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Gällivare Näringsliv AB rapporterar gällande stöd från Tillväxtverket samt stöd från 
Näringslivsfrämjande medel Gällivare Kommun.

Roger Hansson, Gällivare Näringsliv AB informerar om:
- Gällivare Näringslivs önskade position 2030
- Mål 2030
- Ägare och styrelse
- Organisation
- Trender i näringslivet
- Nuläge
- Vision
- Önskad position och mål 2030
- Prioriterade aktiviteter
- Kunskapscentrum för hållbarhet
- Face of Gällivare

Ekonomiska konsekvenser
Inga kända.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända.

Underlag
1. Gällivare Näringsliv AB rapport.

Yrkande
Maria Åhlén (S) yrkar

att tacka för informationen och lägga den till handlingarna.
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§ 324

Ansökan om stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten
Dnr AlkT/2020:10

Kommunstyrelsen beslutar

att bevilja Dundret Gällivare Fjällanläggning AB, organisationsnummer 559196-9869, 
stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten, enligt inkommen ansökan om 
serveringstillstånd till allmänheten. 

Jäv 
Henrik Ölvebo (MP), Birgitta Larsson (S), Jeanette Wäppling (V), Lars Alriksson (M),
Mattias Liinanki (MP) och Karl-Erik Taivalsaari (V) anför jäv och deltar varken vid 
överläggning eller beslut.

Ärendebeskrivning
Dundret Gällivare Fjällanläggning AB, organisationsnummer 559196-9869, har 201116 
ansökt om stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten. 

Den samlade bedömningen utifrån utredning, är att Dundret Gällivare Fjällanläggning AB, 
organisationsnummer 559196-9869, kan beviljas stadigvarande serveringstillstånd till 
allmänheten. Detta i enlighet med de krav som ställs i alkohollagen (2010:1622). 

Ekonomiska konsekvenser
Inga kända.

Konsekvenser för barn och unga
En ansvarsfull alkoholservering ska upprätthållas utifrån alkohollagen som 
skyddslagstiftning för barn och unga. 

Förslag till beslut
Nämnd- och utredningsavdelningen föreslår kommunstyrelsen besluta 

att bevilja Dundret Gällivare Fjällanläggning AB, organisationsnummer 559196-9869, 
stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten, enligt inkommen ansökan om 
serveringstillstånd till allmänheten. 

Underlag
1. Ansökan.
2. Utredning.
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Yrkande
Sanna Nilsson Ylitalo (MP) yrkar i enlighet med nämnd- och utredningsavdelningens förslag

att bevilja Dundret Gällivare Fjällanläggning AB, organisationsnummer 559196-9869, 
stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten, enligt inkommen ansökan om 
serveringstillstånd till allmänheten. 
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§ 325

Kommundirektörens rapport
Dnr KS/2020:11

Kommunstyrelsen beslutar

att tacka för informationen och lägga den med godkännande till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Kommundirektören informerar om pågående ärenden och aktuella händelser.

Monica Flodström, kommundirektör informerar om:

- Nationella regler – Covid 19
- Coronafall - Skyddsutrustning 
- Matlaget – ägarsamtal
- Ägarstyrning bolagen
- LKAB:s presskonferens
- Låssystemet
- Platsvarumärke, destinationsutveckling
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§ 326

Information till kommunstyrelsen från de kommunala råden, samt övrig aktuell information
Dnr KS/2020:13

Kommunstyrelsen beslutar

att lägga informationen med godkännande till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen har beslutat att som stående punkt på dagordningen ta
upp information från de kommunala råden samt annan aktuell information

Mats Rantapää (S) informerar från samrådsgruppen för minoritetsspråk.

Maria Åhlén (S) informerar från ungdomsrådet.
- Demokratidagen läggs på is.
- Remisser – ska vara frågor som de berörs av.
- Aktiviteter
- Informationsträff.

Lars Alriksson (M) informerar från rådet för social hållbarhet, information från:
- Polisen
- Elevhälsan
- Arbetsförmedlingen
- Folktandvården

Stefan Ovrell (MP) informerar från föreningen Svensk vattenkraft.

Stefan Ovrell (MP) informerar från Inlandsbanan AB
- Inlandsträff.

Magnus Johansson (S) informerar från E-nämnden:
- Tilldelningar avtal.

Henrik Ölvebo (MP) informerar från LKAB:s information:
- Framtidens LKAB
- Järnsvampsanläggning
- Arbetstillfällen.
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§ 327

Kommunstyrelsens ärendeuppföljning
Dnr KS/2020:14

Kommunstyrelsen beslutar

att lägga den med beaktande till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Ärendet tas upp som en stående punkt på sammanträdet.

Underlag
1. Ärendeuppföljningslista.

Yrkande
Jeanette Wäppling (V) yrkar

att lägga den med beaktande till handlingarna.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  42  (85)

2020-11-30
  

 
Kommunstyrelsen

Utdragsbestyrkande

§ 328

Gemensam IT-plattform, Norrbotten (DCBD)
Dnr KS/2020:689

Kommunstyrelsen beslutar

att till e-nämnden garantera att totalt 620 tkr kommer finansieras av Gällivare kommun de 
första 48 månaderna oaktat om vi nyttjar tjänsten eller ej,

att ställa sig positiva till utökning av ram på 2 mnkr per år från 2022 för att drifta 
kommunens servrar och system i IT-plattform Norrbotten och att detta tillförs 
budgetarbetet 2022-2024,

att ge IT i uppdrag att påbörja projekt under 2021 för flytt från befintlig IT-miljö till IT-
plattform Norrbotten.

Ärendebeskrivning
Tillförlitligt IT-infrastruktur blir allt viktigare för att möta ökad digitalisering och beroende 
av IT. Gällivare har idag en datahall i kommunhuset och därmed inte redundans om något 
skulle hända som påverkar hallen. Datahallen i sig har under senaste åren investerats i 
med stöd av MSB i syfte att lyfta förbättra kyla, el, ventilation och liknande. Den IT-
infrastruktur som kommunen har i form av servers och lagring börjar nå slutet på sin 
tekniska livslängd (5 år) och behöver ersättas inom kort. Det är även svårt att rekrytera 
och utveckla egen kompetens inom området och bedöms inte bli lättare framöver.

Norrbottens e-nämnd har upphandlat en gemensam IT-plattform (DCBD). DCBD är en 
tjänst med drift och support dygnet runt, årets alla dagar. Tjänsten består av dubbla 
datahallar, servrar, lagring, backup och nätverk m.m. som uppfyller strikta krav på 
tillgänglighet och säkerhet.

En gemensam IT-plattform skapar förutsättningar för utökat samarbete mellan 
kommunerna i Norrbotten för fler system. Det ger även Gällivare en trygg, modern lösning 
där vi 
betalar för nyttjad kapacitet med kompetens

Samtliga kommuner delar rakt av på fasta gemensamma kostnader samt utifrån befolkning 
i varje kommun (50% / 50%). Utöver det tillkommer driftkostnader när varje kommun 
väljer att flytta in och då efter faktiskt nyttjande.
och support dygnet runt.

Det kommer dock finnas behov av att ha kvar en datahall i kommunen för enstaka system 
som exempelvis faller under säkerhetsskyddslagstiftning eller av annan anledning måste 
ligga kvar lokalt. IT gör även bedömningen att på sikt så kommer även DCBD ersättas av 
olika molntjänster men att behovet av liknande tjänst som DCBD trots det kommer finnas i 
flera år framöver.
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E-nämnden behöver en garanti från varje kommun på de gemensamma kostnaderna för att 
kunna slutföra avtal med tilldelad leverantör. Det är inte säkert att e-nämnden kommer 
kunna gå med vidare med DCBD om inte garantier kommer in från kommunerna.

Milstolpar
1. Avsiktsförklaring från kommuner [Klart]
2. Upphandling & tilldelning [Klart]
3. Avtalsförhandling [Pågår]
4. Garantiåtagande från kommuner [Pågår]
5. Avtal med leverantör
6. Uppstart gemensam infrastruktur
7. Implementationsprojekt för respektive kommun
8. Löpande drift

 Ekonomiska konsekvenser
- Garantiåtagande på totalt 620 tkr fördelat över 48 månader även om vi ej nyttjar 

tjänst. 213 tkr för de första 30 månaderna och därefter 407 tkr månad 31 till 48.
- 2 – 2,5 mnkr per år fr o m 2022. Det är beräknade kostnader givet dagens 

nyttjande. IT har sökt utökning av ram på 2 mnkr i budgetprocess för 2022-24. I 
detta ingår även garantiåtagandet.

- 1,5 mnkr för 2021 som finansieras i befintlig ram genom omfördelningar samt 
senareläggning av implementation och Office 365.

Konsekvenser för barn och unga
Inga.

Förslag till beslut
att till e-nämnden garantera att totalt 620 tkr kommer finansieras av Gällivare kommun de 
första 48 månaderna oaktat om vi nyttjar tjänsten eller ej,

att ställa sig positiva till utökning av ram på 2 mnkr per år från 2022 för att drifta 
kommunens servrar och system i IT-plattform Norrbotten,

att ge IT i uppdrag att påbörja projekt under 2021 för flytt från befintlig IT-miljö till IT-
plattform Norrbotten.

Underlag
1. Beslutsunderlag Datacenter Norrbotten (DCBD) – Gällivare.pptx.
2. Garantiåtagande DCBD Gällivare.docx.
3. Avsiktsförklaring - Gemensamma datacenter och funktioner (IT-plattform 

Norrbotten) E-NÄMDEN.pdf.
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Yrkande
Birgitta Larsson (S) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M)

att till e-nämnden garantera att totalt 620 tkr kommer finansieras av Gällivare kommun de 
första 48 månaderna oaktat om vi nyttjar tjänsten eller ej,

att ställa sig positiva till utökning av ram på 2 mnkr per år från 2022 för att drifta 
kommunens servrar och system i IT-plattform Norrbotten och att detta tillförs 
budgetarbetet 2022-2024,

att ge IT i uppdrag att påbörja projekt under 2021 för flytt från befintlig IT-miljö till IT-
plattform Norrbotten.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Birgitta Larssons m.fl. förslag till beslut under proposition. Efter gjorda 
propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Birgitta 
Larssons m.fl. förslag.
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§ 329

Koncept för Makerspace i Multiaktivitetshuset samt ekonomisk kalkyl
Dnr KSufk/2020:108

Kommunstyrelsen beslutar

att inriktningen för planeringen av Multiaktivitetshuset ska vara att skapa förutsättningar 
för 1) ett workshoprum för bild- och form som innefattar keramik, målning, textil 2) ett 
workshoprum för en Skaparverkstad för trä- och metall samt ny teknik,  

att frågan om beviljande av 880 000 kronor hänskjuts till budgetprocessen 2023-2025 för 
investering i grundutrustning för workshoprummen.

Ärendebeskrivning
I motionen av Birgitta Larsson (S) och Magnus Johansson (S) - Makerspace i Gällivare nya 
Multihus KS/2018:193 – 1011 så beskrivs möjligheterna med att inrätta ett Makerspace i 
det nya multiaktivitetshuset. Kommunstyrelsen beslutade 2020-03-23 §94 att uppdra till 
ungdom-, fritid- och kulturförvaltningen att utifrån Kommunplan, Multiaktivitetshusets 
övergripande mål, effektmål, studiebesök samt dialog med framtida brukare utreda 
koncept för i Multiaktivitetshuset samt ekonomisk kalkyl för detta samt uppdra åt 
processledaren att efter kommunstyrelsens beslut delge resultatet till kommunstyrelsen 
under 2020.

Utifrån detta uppdrag har ett mer detaljerat koncept för workshoprummen samt ekonomisk 
kalkyl för investeringsbudget tagits fram.

Ekonomiska konsekvenser
Ekonomisk kalkyl för kostnader för inköp av utrustning har gjorts och dessa har lyfts som 
äskande i investeringsbudget för 2022-2024 för totalt 880 000kr. Kostnader för material 
och drift av workshopsrum behöver utredas vidare.

Konsekvenser för barn och unga
Rum för kreativitet och digitalt och analogt skapande är något som efterfrågas och som 
generellt är positivt för barn och ungdomar. 

Förslag till beslut
Ungdoms-, fritids- och kulturutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

att inriktningen för planeringen av Multiaktivitetshuset ska vara att skapa förutsättningar 
för 1) ett workshoprum för bild- och form som innefattar keramik, målning, textil 2) ett 
workshoprum för en Skaparverkstad för trä- och metall samt ny teknik,  

att frågan om beviljande av 880 000 kronor hänskjuts till budgetprocessen 2023-2025 för 
investering i grundutrustning för workshoprummen.
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Underlag
1. Äskande investeringsbudget workshoprum.
2. Presentation Multiaktivitetshuset Rum för skapande KSufk november 2020.
3. Kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott 2020-11-12 § 70.

Yrkande
Magnus Johansson (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och 
kulturutskotts förslag

att inriktningen för planeringen av Multiaktivitetshuset ska vara att skapa förutsättningar 
för 1) ett workshoprum för bild- och form som innefattar keramik, målning, textil 2) ett 
workshoprum för en Skaparverkstad för trä- och metall samt ny teknik,  

att frågan om beviljande av 880 000 kronor hänskjuts till budgetprocessen 2023-2025 för 
investering i grundutrustning för workshoprummen.
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§ 330

Filmpool Nord
Dnr KSufk/2020:177

Kommunstyrelsen beslutar

att Gällivare kommun inträder i Filmpool Nord AB från och med 2021,

att inträdet 17 kr/innevånare finansieras inom kommunstyrelsens till förfogande 2020 för 
år 2021,

att medel för 2022 hänskjuts till budgetberedningen,

att Gällivare kommun förvärvar aktier till ett värde av 30 000 kr i FilmPool Nord, 
finansieras inom ungdom-, fritids- och kulturutskottets ram.

Reservation
Lars Alriksson (M) och Paula Palmqvist (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
lagt förslag.

Ärendebeskrivning
Gällivare kommun har erbjudits att gå med i Filmpool Nord AB. Filmpool Nord beskriver sitt 
syfte enligt nedan:

 ” Utveckla den regionala filmbranschen och intresset för film- och tv-produktion som en viktig 
kulturnäring som bidrar till Norrbottens utveckling. Satsningarna ska ge direkta och indirekta 
intäkter till länets näringsliv.

 Vara länets expertorgan när det gäller filmproduktion, filmkulturell och filmpedagogisk verksamhet 
och bidra med kompetens till ägarna vid beslut om insatser och investeringar inom vårt uppdrag.

 Medverka till ökad film- och TV-produktion i Norrbotten genom att samproducera korta fiktiva 
filmer och dokumentärer, lång spelfilm för biograf samt TV-dramatik eller andra relevanta genrer.

 Utveckla den regionala filmbranschen genom att verka för ökad produktionsvolym, insatser för 
filmarbetare och filmföretag, stödja talang- och branschutveckling med kompetens och resurser.

 Arbeta med film för barn och unga inom och utanför skolan och stödja filmintresse, filmpedagogik 
och branschens långsiktiga utveckling.”

Filmpool Nord är ett aktiebolag där elva av Norrbottens fjorton kommuner samt Region 
Norrbotten ingår som delägare. Aktiekapitalet uppgår till 3 000 000 kr. Ägandet fördelar sig 
enligt följande: Region Norrbotten 32,86 %, Luleå kommun 16,18 %, Boden, Kiruna och 
Piteå kommun 9,09 % vardera, Jokkmokk, Kalix, Pajala, Älvsbyn och Övertorneå 
kommuner, 4,54 % vardera, Arjeplog och Överkalix, 0,5 % vardera.
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Ekonomiska konsekvenser
Inträde i Filmpool Nord från och med 2021 kostar 17 kr per invånare vilket för Gällivare 
motsvarar ca 300 000 kr per år och kan finansieras av kommunstyrelsens medel till för-
fogande för 2020.

Konsekvenser för barn och unga
Barn och unga kan tänkas gynnas av beslutet då möjligheten att se och delta i lokala och 
regionala filmproduktioner ökar. Därigenom kan barns och ungas förståelse för den egna 
ortens kultur och speglingar av det övriga samhället öka, tillsammans med känslan av 
representation och stoltheten över Gällivare som levnadsplats.

Förslag till beslut
 föreslår kommunstyrelsen besluta 

att Gällivare kommun inträder i Filmpool Nord AB från och med 2021,

att inträdet finansieras inom kommunstyrelsens medel till förfogande 2020.

att ungdom-, fritid- och kulturförvaltningen får i uppdrag att till kommunstyrelsen lämna 
förslag på aktieägarandel och finansiering av ägarkapital i Filmpool Nord AB. 

Underlag
1. Ägardirektiv för filmpool Nord
2. Bolagsordning för filmpool Nord
3. Aktiekapital och ägardel 2020
4. Ungdoms-, fritids- och kulturutskottet 2020-11-12 § 74.

Yrkande
Jeanette Wäppling (V) yrkar

att Gällivare kommun inträder i Filmpool Nord AB från och med 2021,

att inträdet 17 kr/innevånare finansieras inom kommunstyrelsens till förfogande 2020 för 
år 2021,

att medel för 2022 hänskjuts till budgetberedningen,

att Gällivare kommun förvärvar aktier till ett värde av 30 000 kr i FilmPool Nord, 
finansieras inom ungdom-, fritids- och kulturutskottets ram.

Lars Alriksson (M) och Paula Palmqvist (SD) yrkar 

att avslå förslaget.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  49  (85)

2020-11-30
  

 
Kommunstyrelsen

Utdragsbestyrkande

Propositionsordning 
Ordförande ställer Jeanette Wäpplings förslag mot Lars Alrikssons m.fl. förslag till beslut 
under proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har 
beslutat  i enlighet med Jeanette Wäpplings förslag.
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§ 331

Kultur med integrationsskapande aktiviteter
Dnr KSufk/2020:169

Kommunstyrelsen beslutar

att återremittera frågan till kommunstyrelsens arbetsutskott i december för en fördjupad 
redovisning av hur schablonmedlen fördelas i kommunen.

Ärendebeskrivning
Gällivare erhåller så kallade schablonmedel från Migrationsverket för att bland annat skapa 
integration. Att använda kultur och kulturaktiviteter som verktyg är ofta ett mycket bra 
sätt att skapa möten och just integration. 

I kulturplan för Gällivare kommun 2018-2021 är det tredje av fyra övergripande mål att 
kulturen ska arbeta med integration.
Mål 3: Kultur ska utveckla integration, tillgänglighet och delaktighet samt användas
för att stärka Gällivarebornas hälsa.
Alla ska ges möjlighet att delta i kulturaktiviteter utifrån sina individuella förutsättningar 
och preferenser. Tillfällen att konsumera men också att få utlopp för att producera kultur 
ska finnas inom hela Gällivare kommun.

Kommunplanen lyfter god folkhälsa, hållbar social utveckling och ett mångkulturellt 
samhälle utveckling och för att också öka befolkningen i kommunen.
Kulturenheten har genom åren på olika stötta aktiviteter kopplat till integration. Dels 
stöttat föreningar, aktiviteter på internationella cafét som är nedlagt sedan fem år tillbaka. 

Vi har nu sett att en omstart med detta arbete behöver ske. I dag finns tex inte så många 
asylsökande som tidigare, de flesta nyanlända har numer uppehållstillstånd och är 
Gällivarebor. Vi ser även att Gällivare av olika skäl också är populärt att bo och verka i 
samt att en hel del söker sig aktivt hit. De senaste fyra åren har ca 300 nyanlända flyttat in 
till kommunen. Vidare väntar kommunen även framledes att ta emot och bosätta 
nyanlända. 

Kultur och kulturaktiviteter för människor samman och inom ramen för det finns stora 
möjligheter att tillsammans med alla som vill, inte minst de nyanlända, möjlighet att skapa 
möten och mötesplatser. Behovet med just möten och mötesplatser efterfrågas mycket.
Ett första steg i ett nytt sätt att arbeta är att samla alla intresserade och berörda så att vi 
kan få bra inspel och förankring. Som en idé, behöver vi sprida aktiviteter över hela året 
där man t.ex. kan koppla ihop det med andra evenemang. Polarvinternatten, Gällivare 
Marknad, Skoj på stan mm.

Ekonomiska konsekvenser
Med ett beslut att fördela 150tkr till kulturenheten kan också kulturens egen budget samt 
bygdemedel ytterligare förstärka med ekonomiska resurser till aktiviteter.
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Konsekvenser för barn och unga
Barn och unga skall självklart omfattas av aktiviteter som tas fram så insatser får självklart 
en positiv påverkan på målgruppen. Barn och unga skall stimuleras att vara med i 
processen att ta fram olika aktiviteter. Här kan man till exempel arbeta med förberedelse 
klass på högstadiet samt elever på gymnasiet.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott föreslår kommunstyrelsen besluta

att åren 2021-2023 sätta av totalt 150 000 kr att fördela till kulturaktiviteter utifrån 
schablonmedel för integration,

att kulturenheten och integrationsstrategen tillsammans med föreningar och andra 
intresserade tar fram en aktivitetsplan för de respektive åren, samt

att en årlig redovisning av ekonomi och verksamhet sker till ungdom- fritid- och 
kulturutskottet samt Kommunstyrelsen. 

Underlag
1. Kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott 2020-11-12 § 80.

Yrkande
Jeanette Wäppling (V) yrkar

att återremittera frågan till kommunstyrelsens arbetsutskott i december för en fördjupad 
redovisning av hur schablonmedlen fördelas i kommunen.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Jeanette Wäpplings förslag till beslut under proposition. Efter gjorda 
propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Jeanette 
Wäpplings förslag.
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§ 332

Äskande om medel för resultattavla till nya Sporthallens friidrottsdel
Dnr KSufk/2020:175

Kommunstyrelsen beslutar

att tilldela  377 000 kr ur kommunstyrelsens investeringsreserv 2020 för inköp och 
montering av resultattavla i nya Sporthallens friidrottshall.

Ärendebeskrivning
6 november 2020 invigdes nya Sporthallen som består av hall för lag- och bollsporter samt 
en friidrottshall. Bygget är finansierat av samhällsomvandlingen och i projektet har 
informations- och måltavla i sporthallen inkluderats. Tavla för resultat i friidrottshallen 
saknas dock. Denna tavla skall tydligt visa resultat i samtliga utövade grenar, så som 
löpning, kast, hopp och liknande och behöver vara synkroniserad med startblock och andra 
elektroniska givare för korrekt individuellt resultat. Tavlans storlek för synlighet och 
komplexitet i flertal resultat samt kopplingar påverkar funktionalitet och kostnad. I 
samverkan med föreningslivet och inköpsenheten har offert tagits in och kostnaden för 
tavla med tillräcklig funktion beräknas till 377 000 kr.  har inte medel inom ram för denna 
investering och har inte haft möjlighet att i tidigare skede äska medel för detta.
Förvaltningen äskar därför 377 000 kr ur kommunstyrelsens investeringsreserv för år 
2020.
 
Ekonomiska konsekvenser
Kommunstyrelsens budgeterade medel till förfogande tas i bruk och därmed bibehålls 
förvaltningens ram.

Konsekvenser för barn och unga
En funktionell friidrottshall med resultattavla ger barn och ungdomar möjlighet att se och 
utveckla sina resultat och möjliggör tävlingar som kan skapa stolthet och utveckling.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott föreslår kommunstyrelsen besluta

att tilldela  377 000 kr ur kommunstyrelsens investeringsreserv 2020 för inköp och 
montering av resultattavla i nya Sporthallens friidrottshall.

Underlag
1. Offert för resultattavla.
2. Kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott 2020-11-12 § 83.
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Yrkande
Magnus Johansson (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och 
kulturutskotts förslag

att tilldela  377 000 kr ur kommunstyrelsens investeringsreserv 2020 för inköp och 
montering av resultattavla i nya Sporthallens friidrottshall.
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§ 333

Driftstöd till Gällivare flygplats 2021-2023
Dnr KSst/2020:604

Kommunstyrelsen beslutar

att bevilja 25 000 000 SEK till Gällivare Flygplats för täckning av förluster under år 2021, 

att bevilja 25 000 000 SEK till Gällivare Flygplats för täckning av förluster under år 2022, 

att bevilja 25 000 000 SEK till Gällivare Flygplats för täckning av förluster under år 2023, 

att stödet ges med hänvisning till bestämmelserna i kommissionens förordning (EU) nr 
651/2014 av den 17 juni 2014 genom vilken vissa kategorier av stöd förklaras förenliga 
med den inre marknaden enligt artiklarna 107 och 108 i fördraget, artikel 56 a),

att anse att villkoren i kommissionens förordning är uppfyllda på sätt som framgår av 
underlag A samt, 
 
att kommunstyrelsen redogör i underlag A för sin bedömning att de tillämpliga villkoren i 
kommissionens förordning är uppfyllda.

Ärendebeskrivning
EU-kommissionen har beslutat om vissa förenklingar när det gäller stöd 
till flygplatser. Det har skett genom en utvidgning av den allmänna grupp-
undantagsförordningen för statligt stöd, nedan kallad GBER. 
Ändringarna i GBER på flygets område syftar till effektivisering och ger kommissionen 
möjlighet att koncentrera sin uppmärksamhet på de statsstödsåtgärder som har störst 
inflytande på konkurrensen på den inre marknaden.

Detta beslut om täckning av underskott i flygplatsens drift för respektive år, skall åtföljas 
av en redovisning att kommunen följer EU regelverk vad gäller statsstöd. Detta beslut med 
bilagor skall sedan redovisas till Näringsdepartementet inom 20 dagar efter fattat beslut. 

Ekonomiska konsekvenser
Utan det statliga driftsbidraget till flygplatsen skulle driften långsiktigt äventyras.

Konsekvenser för barn och unga
Inga särskilda konsekvenser för barn och unga.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta

att bevilja 25 000 000 SEK till Gällivare Flygplats för täckning av förluster under år 2021, 
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att bevilja 25 000 000 SEK till Gällivare Flygplats för täckning av förluster under år 2022, 

att bevilja 25 000 000 SEK till Gällivare Flygplats AB för täckning av förluster under år 
2023, 

att stödet ges med hänvisning till bestämmelserna i kommissionens förordning (EU) nr 
651/2014 av den 17 juni 2014 genom vilken vissa kategorier av stöd förklaras förenliga 
med den inre marknaden enligt artiklarna 107 och 108 i fördraget, artikel 56 a),

att anse att villkoren i kommissionens förordning är uppfyllda på sätt som framgår av 
underlag A samt, 
 
att kommunstyrelsen redogör i underlag A för sin bedömning att de tillämpliga villkoren i 
kommissionens förordning är uppfyllda.

Underlag
1. Underlag A, Underlag för kommunens beslut.
2. Underlag B Driftstöd till Gällivare flygplats 2021-2023.
3. Masterplan Lapland Airport. 
4. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2020-11-17 § 154.

Yrkande
Mattias Liinanki (MP) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskotts förslag

att bevilja 25 000 000 SEK till Gällivare Flygplats för täckning av förluster under år 2021, 

att bevilja 25 000 000 SEK till Gällivare Flygplats för täckning av förluster under år 2022, 

att bevilja 25 000 000 SEK till Gällivare Flygplats för täckning av förluster under år 2023, 

att stödet ges med hänvisning till bestämmelserna i kommissionens förordning (EU) nr 
651/2014 av den 17 juni 2014 genom vilken vissa kategorier av stöd förklaras förenliga 
med den inre marknaden enligt artiklarna 107 och 108 i fördraget, artikel 56 a),

att anse att villkoren i kommissionens förordning är uppfyllda på sätt som framgår av 
underlag A samt, 
 
att kommunstyrelsen redogör i underlag A för sin bedömning att de tillämpliga villkoren i 
kommissionens förordning är uppfyllda.
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§ 334

Avtal avseende hämtning av hushållsavfall och därmed jämförliga avfall inom Gällivare 
kommun
Dnr INK/2020:85

Kommunstyrelsen beslutar

att avtal tecknas till och med 2022-01-15 på grund av särskilda skäl samt,

att tilläggskostnad om 109 800 kr per månad i första hand får taxefinansieras alternativt 
täckas inom egen ram.

Ärendebeskrivning
Ramavtal avseende hämtning av hushållsavfall och därmed jämförliga avfall inom Gällivare 
kommun har löpt ut 2019-01-15. Därefter har avtalet förlängts två gånger med 
sammanlagt två år. Anledningen av det går att läsa i bilaga 1, Förlängning samt utredning 
dat. 2018-07-04.

Ny ramavtalsupphandling publicerades 2020-01-21 med sista dag för anbud 2020-03-16. 
Då enbart ett anbud inkom och att det överskred budget beslutades att upphandlingen 
skulle avbrytas och att upphandlingen skulle göras om efter justeringar i 
kravspecifikationen. 

Förändringar i lagstiftning har skett där kravet för införande av hantering av matavfall 
framskjutits till slutet av år 2023. Detta i kombination med förändrade förutsättningar för 
verksamhet Kavaheden där ombyggnationer/tillbyggnad måste ske samt den fördyring som 
konstaterats tidigare under året gör att omplanering och ett omfattande avtalsarbete 
måste göras för att klara lagkrav och ha ekonomisk och ekologisk hållbarhet i verksamhet 
och arbete. Med anledning av det föreslås att avtal tecknas till och med 2022-01-15 med 
en tilläggskostnad på 109 800 kronor per månad med anledning av fördyringar för 
entreprenören på grund av föråldrad maskinpark.

Ekonomiska konsekvenser
Kostnaden om 5 549 092 sek exkl. moms påverkar beställande verksamhets driftbudget. 

Budget för år 2020 är 3 500 tkr och avtal som ingicks under år 2013 uppgick till 3 995 tkr. 
Kostnader i avtal som tillkom år 2019 uppgick till 4 200 tkr. Budgeten är inte justerad 
under de år som gått att täcka de kostnader som krävs i verksamhet för hantering av 
hämtning av hushållsavfall och därmed jämförliga avfall. Med anledning av detta innebär 
förändringen fortsatt stor påverkan på verksamhetens driftbudget och äskande föreligger i 
förslag till beslut för täckning av kostnader från 3 500 tkr till 5 500 tkr under kommande 
år. 

Konsekvenser för barn och unga
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Förslag till beslut innebär inga kända konsekvenser för barn och unga. Barn och ungas 
åsikter har därmed inte inhämtats. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta

att avtal tecknas till och med 2022-01-15 på grund av särskilda skäl, samt

att tilläggskostnad om 109 800 kr per månad i första hand får taxefinansieras alternativt 
täckas inom egen ram.

Underlag
1. Förlängning samt utredning dat. 2018-07-04.
2. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2020-11-17 § 156.

Yrkande
Karl-Erik Taivalsaari (V) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskotts förslag

att avtal tecknas till och med 2022-01-15 på grund av särskilda skäl, samt

att tilläggskostnad om 109 800 kr per månad i första hand får taxefinansieras alternativt 
täckas inom egen ram.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  58  (85)

2020-11-30
  

 
Kommunstyrelsen

Utdragsbestyrkande

§ 335

Förvärv mark inom Gällivare 63:5
Dnr KSst/2020:496

Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna att aktuellt markområde förvärvas och överförs genom fastighetsreglering till 
kommunens fastighet Gällivare 12:74 enligt i ärendet föreslagen överenskommelse om 
fastighetsreglering,

att anvisa medel till regleringslikviden från konto 89 901, investeringsreserven samt, 

att uppdra till förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen att för 
kommunens räkning underteckna överenskommelsen om fastighetsreglering.

Ärendebeskrivning
Kommunen har under en lång tidsperiod använt del av fastigheten Gällivare 63:5 för 
uppumpning av vatten från älven till kommunens väg- och parkhållning. För ändamålet 
finns idag en pumpstation anlagd inom del av fastigheten. Fastighetsägaren har erbjudit 
kommunen möjlighet att förvärva aktuellt område inom.

Eftersom del av fastigheten används för kommunens verksamheter föreslås därför att 
kommunen förvärvar del av fastigheten Gällivare 63:5 och att aktuellt markområde 
överförs till kommunens fastighet 12:74 genom fastighetsreglering. 

Ekonomiska konsekvenser
Förslaget till beslut innebär att kommunen erlägger 500 000 kronor för förvärv av mark-
området.

Konsekvenser för barn och unga
Det bedöms inte föreligga några direkta konsekvenser för barn och unga med anledning av 
förslaget till beslut.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta

att godkänna att aktuellt markområde förvärvas och överförs genom fastighetsreglering till 
kommunens fastighet Gällivare 12:74 enligt i ärendet föreslagen överenskommelse om 
fastighetsreglering,

att anvisa medel till regleringslikviden från konto 89 901, investeringsreserven samt, 

att uppdra till förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen att för 
kommunens räkning underteckna överenskommelsen om fastighetsreglering.
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Underlag
1. Värdeintyg.
2. Värdeutlåtande.
3. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2020-11-17 § 158.

Yrkande
Maria Åhlén (S) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med kommun-
styrelsens samhällsplanerings- och teknikutskotts förslag

att godkänna att aktuellt markområde förvärvas och överförs genom fastighetsreglering till 
kommunens fastighet Gällivare 12:74 enligt i ärendet föreslagen överenskommelse om 
fastighetsreglering,

att anvisa medel till regleringslikviden från konto 89 901, investeringsreserven samt, 

att uppdra till förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen att för 
kommunens räkning underteckna överenskommelsen om fastighetsreglering.
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§ 336

Krisberedskap avseende vattenförsörjning
Dnr KS/2020:249

Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna återrapport av pågående arbete gällande Gällivare kommuns nödvatten-
försörjning samt,

att strategi för nödvattenförsörjning, budget samt tidplan för genomförandet presenteras 
för kommunstyrelsen Q2 2021. 

Ärendebeskrivning
Utifrån revisorernas inlämnade Granskningsrapport Krisberedskap avseende vattenför-
sörjning som inkom 2020-02-21 har Kommunstyrelsen 2020-05-25 § 127 fattat beslut om 
åtgärder. Kommunstyrelsen beslutade bl.a. att strategi, prioriteringsförslag och besluts-
underlag för nödvattenförsörjning ska tas fram. Ärendet upptas för rapportering av 
pågående arbete till kommunstyrelsen och presenteras i sin helhet vid sammanträde. 

Ekonomiska konsekvenser
Förslag till beslut medför inga ekonomiska konsekvenser.

Konsekvenser för barn och unga
Förslag till beslut medför inga konsekvenser för barn och unga. Barn och ungas åsikter har 
därmed inte inhämtats. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta

att godkänna återrapport av pågående arbete gällande Gällivare kommuns nödvatten
försörjning samt,

att strategi för nödvattenförsörjning, budget samt tidplan för genomförandet presenteras 
för kommunstyrelsen Q2 2021. 

Underlag
1. Kommunstyrelsens protokoll 2020-05-25 § 127.
2. Granskningsrapport Krisberedskap avseende vattenförsörjning, 2020-02-21.
3. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2020-11-17 § 160.
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Yrkande
Birgitta Larsson (S) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskotts förslag

att godkänna återrapport av pågående arbete gällande Gällivare kommuns nödvatten-
försörjning samt,

att strategi för nödvattenförsörjning, budget samt tidplan för genomförandet presenteras 
för kommunstyrelsen Q2 2021. 
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§ 337

Förslag om att undanta byggnader i Malmberget från kommunens bevarandeplan
Dnr KS/2020:522

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att undanta byggnaderna i Malmberget från bevarandeplan för den kulturhistoriska 
bebyggelsen antagen av kommunfullmäktige i Gällivare 85 09 30 § 175,

att undantagna byggnader från bevarandeplanen fortfarande prövas i enlighet med plan- 
och bygglagen 9 kap. 34 §, vilket innebär en prövning vad avser rivningsförbud i detaljplan 
eller områdesbestämmelser samt en bedömning av om byggnaden eller bebyggelsen 
omfattas av andra bevarandevärden.

Ärendebeskrivning
Miljö-, bygg- och räddningsförvaltningens avsikt med följande skrivelse är att påvisa 
betydelsen av att bevarandeskyddet för byggnader i Malmberget upphävs. Detta för att 
tillmötesgå pågående samhällsomvandling men också för att effektivisera handläggningen 
för byggnadsinspektörerna. Miljö-, bygg- och räddningsförvaltningens bedömning är att 
byggnader som bör bevaras redan har reglerats i de samarbetsavtal som har upprättats 
mellan Gällivare kommun och LKAB. 

I och med avvecklingen av Malmberget får miljö-, bygg- och räddningsförvaltningen 
mottaga ansökningar om rivningslov såväl som rivningsanmälningar. Huruvida ärendet ska 
handläggas som ett rivningslov eller en rivningsanmälan beror på om byggnaden är 
belägen inom ett detaljplanelagt område eller inte. För att miljö-, bygg- och 
räddningsförvaltningen ska kunna utreda dessa som rivningslov alternativt 
rivningsanmälningar är en förutsättning att byggnaderna inte omfattas av det kommunala 
ställningstagandet ”beslut att bevara” i aktuell bevarandeplan. Om så är fallet är 
miljö-, bygg- och räddningsförvaltningen skyldiga att remittera ärendet vidare till 
kommunstyrelsen. 

Vid en ansökan om rivningslov ska miljö-, bygg- och räddningsnämnden pröva följande 
förutsättningar i enlighet med plan- och bygglagen (2010:900) 9 kap 34 §: 

1. Det ska inte finnas ett rivningsförbud för byggnaden i detaljplan eller 
områdesbestämmelser. 
2. Byggnaden inte bör bevaras på grund av byggnadens eller bebyggelsens historiska, 
kulturhistoriska, miljömässiga eller konstnärliga värde.  

Byggnadsnämnden kan inte bevilja rivningslov om det finns bestämmelser om 
rivningsförbud i detaljplan eller områdesbestämmelser. Om byggnaden inte omfattas av 
rivningsförbud i detaljplan eller områdesbestämmelser ska byggnadsnämnden pröva om 
byggnaden eller bebyggelsen bör bevaras på grund av byggnadens eller bebyggelsens 
historiska, 
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kulturhistoriska, miljömässiga eller konstnärliga värde i enlighet med PBL 9 kap 34 §. 
Denna bedömning görs med grund i bland annat upprättat kulturmiljöanalys för 
Malmberget (14 februari 2017, TYRÈNS).

Avseende kulturbyggnader har dessa prövats i samarbetsavtal (dagtecknat den 10 april 
2020) samt avtal om justeringar upprättad under år 2019. I beskrivna avtal har Gällivare 
kommun och LKAB kommit överens om vilka byggnader som ska bevaras och eventuellt 
flyttas. Miljö-, bygg- och räddningsförvaltningens bedömning är därav att frågan avseende 
byggnader som bör bevaras har prövats efter tillkomsten av bevarandeplanen. 

Utifrån samhällsomvandlingen bedömer miljö-, bygg- och räddningsförvaltningen att 
bevarandeplanen inte är i enlighet med den avveckling av de etappområden som beskrivs i 
ovannämnda avtal. Vidare anser miljö-, bygg- och räddningsförvaltningen att avtalen 
mellan Gällivare kommun och LKAB bör ses som en justering av den bevarandeplan som 
antagits av kommunfullmäktige, men också som en anpassning till den situation som 
kommunen befinner sig i idag. 

Ytterligare en aspekt som bör lyftas fram är att miljö-, bygg- och räddningsförvaltningen 
prövar varje rivningslov alternativt rivningsanmälan som enskilda ärenden. Att 
kommunstyrelsen beslutar om att undanta byggnaderna från bevarandeplanen skulle inte 
innebära en förändring i handläggningen av ansökan, utan endast att miljö-, bygg- och 
räddningsförvaltningen kan behandla ärendet utan ett medgivande från kommunstyrelsen. 

Sammanfattningsvis föreslår miljö-, bygg- och räddningsförvaltningen kommunfullmäktige 
att undanta byggnader i Malmberget från aktuell bevarandeplan. 

Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutade 2020-11-17 
att lämna ärendet utan eget förslag till beslut. 

Förslag till beslut
Miljö-, bygg- och räddningsförvaltningen föreslår kommunfullmäktige besluta

att undanta byggnaderna i Malmberget från bevarandeplan för den kulturhistoriska 
bebyggelsen antagen av kommunfullmäktige i Gällivare 85 09 30 § 175. 

Underlag
1. Bevarandeplan Malmberget.
2. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2020-11-17 § 161.
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Yrkande
Birgitta Larsson (S) yrkar 

att undanta byggnaderna i Malmberget från bevarandeplan för den kulturhistoriska 
bebyggelsen antagen av kommunfullmäktige i Gällivare 85 09 30 § 175,

att undantagna byggnader från bevarandeplanen fortfarande prövas i enlighet med plan- 
och bygglagen 9 kap. 34 §, vilket innebär en prövning vad avser rivningsförbud i detaljplan 
eller områdesbestämmelser samt en bedömning av om byggnaden eller bebyggelsen 
omfattas av andra bevarandevärden.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Birgitta Larssons förslag till beslut under proposition. Efter gjorda 
propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har beslutat föreslå kommunfull-
mäktige i enlighet med Birgitta Larssons förslag.
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§ 338

Uppföljning motioner
Dnr KS/2020:17

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att lägga redovisad förteckning över motioner till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Uppföljning motioner.

Förslag till beslut
Stöd- och utvecklingsförvaltningen föreslår kommunfullmäktige besluta

att lägga redovisad förteckning över motioner till handlingarna.

Underlag
1. Förteckning över motioner.

Yrkande
Magnus Johansson (S) yrkar i enlighet med stöd- och utvecklingsförvaltningens förslag

att lägga redovisad förteckning över motioner till handlingarna.
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§ 339

Svar på granskning av internkontroll
Dnr KS/2020:533

Kommunstyrelsen beslutar

att anta upprättat svar till revisorerna angående vilka åtgärder kommunen ämnar vidta 
med anledning av revisionsrapporten. 

Ärendebeskrivning
Gällivare kommuns förtroendevalda revisorer har genomfört en granskning avseende 
arbetet med riskbedömningar inom ramen för internkontrollarbetet i kommunen. Syftet 
med granskningen har varit att bedöma om arbetet med riskbedömningar inför upp-
rättande av internkontrollplaner bedrivs på ett ändamålsenligt sätt samt med tillräcklig 
intern kontroll. Revisionsobjekt i denna granskning har varit kommunstyrelsen, nämnder 
och kommunala bolag. 

Baserat på granskningen har revisorerna gjort ett antal iakttagelser. Utifrån dessa har 
revisorerna lämnat följande rekommendationer:

 Att styrelse och nämnder vidtar åtgärder för att systematiskt analysera och 
dokumentera risker i verksamheten som grund inför upprättandet av 
internkontrollplaner.

 Att styrelse och nämnder upprättar ändamålsenliga internkontrollplaner, utifrån 
genomförda riskbedömningar.

 Att styrelse och nämnder årligen utvärderar resultatet av genomförda kontroller inför 
upprättande av kommande års riskbedömningar

 Att kommunstyrelsen vidtar aktiva åtgärder i syfte att utvärdera kommunens 
samlade system för intern kontroll, och i de fall förbättringar behövs, beslutat om 
sådana.

Revisorerna har begärt kommunstyrelsens och nämnders svar angående vilka åtgärder 
styrelsen och nämnder avser vidta med anledning av granskningen. Svaret på 
granskningen ska vara lämnat senast 2020-11-30 

Ekonomiska konsekvenser
Förslaget till beslut medför inga ekonomiska konsekvenser.

Konsekvenser för barn och unga
Förslaget till beslut medför inga konsekvenser för kommunens barn och ungdomar.
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Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta

att anta upprättat svar till revisorerna angående vilka åtgärder kommunen ämnar vidta 
med anledning av revisionsrapporten. 

Underlag
1. Svar till revisorerna.
2. Granskningsrapport – Granskning av internkontroll. 
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-16 § 130.

Yrkande
Sanna Nilsson Ylitalo (MP) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att anta upprättat svar till revisorerna angående vilka åtgärder kommunen ämnar vidta 
med anledning av revisionsrapporten. 
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§ 340

Förfrågan om borgen till Kommuninvest
Dnr KS/2020:558

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att såsom för egen skuld ingå borgen för Inlandståget AB:s (helägt dotterbolag till av 
kommunen delägda Inlandsbanan AB) låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp 
om 5 368 647 kr, jämte därpå löpande ränta och kostnader,

att borgensavgiften uppgår till 0,35 % av årlig genomsnittlig låneskuld,

att beslut i ärendet KS 2019:622, § 191 upphävs. 

Ärendebeskrivning
Inlandsbanan AB inkom 200917 med en förfrågan om ytterligare borgen för lån hos 
Kommuninvest. En tidigare förfrågan till samtliga 19 ägare av Inlandsbanan AB syftade till 
att få dessa att medverka som borgenärer för lån hos Kommuninvest. Det ärendet, KS 
2019:622 behandlades i KF 191104 under § 191.

Lånet som avses ska finansiera del i inköp och anpassningar för de 5 motorvagnar av 
märket Alstom Lint 41 som införskaffats i dotterbolaget Inlandståget AB. Ursprunglig 
förfrågan innebar att alla ägare skulle borga för 1/19 av lånebeloppet 50 Mkr, men detta 
har under resans gång ändrats. Senast vid ägarsamrådet i Östersund den 30 oktober 2019 
föreslogs att de större ägarna (Östersunds kommun, Gällivare kommun samt Mora 
kommun) skulle bidra relativt sin ägarandel. 

Med anledning av detta förslag önskar därför Inlandståget AB att Gällivare kommun i 
kommunfullmäktige beslutar att gå i borgen för ett belopp om 5 368 647 kr, vilket mot-
svarar kommunens ägarandel om 10,7% av Inlandsbanan AB.

Ekonomiska konsekvenser
En årlig finansiell intäkt motsvarande 0,35 % av årets genomsnittliga låneskuld tillfaller 
Gällivare kommun. Om Inlandståget AB inte kan betala sina förpliktelser kommer 
kommunen som borgenär stå för kvarvarande skuld så som sin egen. 

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända konsekvenser för barn och unga

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att såsom för egen skuld ingå borgen för Inlandståget AB:s (helägt dotterbolag till av 
kommunen delägda Inlandsbanan AB) låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp 
om 5 368 647 kr, jämte därpå löpande ränta och kostnader,
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att borgensavgiften uppgår till 0,35 % av årlig genomsnittlig låneskuld,

att beslut i ärendet KS 2019:622, § 191 upphävs. 

Underlag
1. Förfrågan om borgen Kommuninvest.
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-16 § 135.

Yrkande
Maria Åhlén (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att såsom för egen skuld ingå borgen för Inlandståget AB:s (helägt dotterbolag till av 
kommunen delägda Inlandsbanan AB) låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp 
om 5 368 647 kr, jämte därpå löpande ränta och kostnader,

att borgensavgiften uppgår till 0,35 % av årlig genomsnittlig låneskuld,

att beslut i ärendet KS 2019:622, § 191 upphävs. 
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§ 341

Digital anslagstavla och revidering av Lapplands kommunalförbunds förbundsordning
Dnr KS/2020:502

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att anta förslag på ny lydelse i förbundsordningen gällande anslag på Lapplands 
kommunalförbunds digitala anslagstavla.

Ärendebeskrivning
I nuvarande kommunallag (2017:725) finns krav på att alla kommuner och regioner ska 
ha en digital anslagstavla på sina webbplatser. Detta lagkrav omfattar även kommunal-
förbund. 200731 inkom till Gällivare kommun beslut från Lapplands kommunalförbunds 
direktion att föreslå medlemskommunerna att besluta om revidering av förbundsordning 
för Lapplands kommunalförbund enligt förslag om ny lydelse gällande förbundets digitala 
hemsida. 

Den gamla lydelsen är:

§ 13 Tillkännagivanden  
Förbundets kungörelser, tillkännagivanden av protokollsjustering och övriga 
tillkännagivanden skall anslås på Kiruna kommuns anslagstavla samt bör även 
upplysningsvis finnas tillgängliga på förbundets hemsida.  

Förslag om ny lydelse:

§ 13 Tillkännagivanden  
Förbundets kungörelser, tillkännagivanden av protokollsjustering och övriga 
tillkännagivanden skall anslås på Lapplands kommunalförbunds anslagstavla 
(www.lapplands.se).

Ekonomiska konsekvenser
Inga kända ekonomiska konsekvenser.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända konsekvenser för barn och unga.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att anta förslag på ny lydelse i förbundsordningen gällande anslag på Lapplands 
kommunalförbunds digitala anslagstavla.

Underlag
1. Underlag från Lapplands kommunalförbund.

http://www.lapplands.se/
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2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-16 § 134.

Yrkande
Magnus Johansson (S) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att anta förslag på ny lydelse i förbundsordningen gällande anslag på Lapplands 
kommunalförbunds digitala anslagstavla.
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§ 342

Lapplands kommunalförbund, delårsrapport 2020
Dnr KS/2020:163

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att godkänna Lapplands kommunalförbunds delårsrapport per 2020-06-30.

Ärendebeskrivning
Lapplands kommunalförbund (LKF) har upprättat delårsrapport för perioden 
1 januari 2020 – 30 juni 2020.

Ekonomiska konsekvenser
Inga kända.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att godkänna Lapplands kommunalförbunds delårsrapport per 2020-06-30.

Underlag
1. Lapplands kommunalförbund, delårsredovisning per 2020-06-30.
2. Revisionsgranskning LKF delår 2020.
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-16 § 133.

Yrkande
Maria Åhlén (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att godkänna Lapplands kommunalförbunds delårsrapport per 2020-06-30.
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§ 343

Renhållningsordning med avfallsplan och lokala föreskrifter
Dnr KSst/2019:338

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att fastställa avfallsplan 2020 - 2024 med tillhörande avfallsföreskrifter.

Ärendebeskrivning
Varje kommun är enligt miljöbalken skyldig att ha en aktuell renhållningsordning som 
består av två delar, avfallsplan och lokala avfallsföreskrifter. Avfallsplanen är styrande 
dokument där redovisas förslag till övergripande mål för kommunens avfallshantering och 
ett förslag till handlingsprogram för perioden 2020–2024.
Denna avfallsplan är en revidering av den förra, som gällde för perioden år 2010–2018. 

Nya avfallsplanen anger bland annat förutsättningar för deponering, kompostering och 
bortskaffande av avfall. Detta innebär att avfallsplanen enligt lagkrav har betydande 
miljöpåverkan. Därför ska en miljöbedömning av avfallsplanen genomföras.

Avfallsföreskrifterna beskriver de lokala bestämmelserna om hur avfallet ska hanteras och 
tas om hand.

Ekonomiska konsekvenser
Kostnader kommer att uppstå vid inventering och uppdatering av riskbedömningarna för 
nedlagda deponier. Åtgärds- och kontrollprogram tas fram vid behov.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända konsekvenser för barn och ungdomar.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå 
kommunfullmäktige besluta

att fastställa avfallsplan 2020 - 2024 med tillhörande avfallsföreskrifter.

Underlag
1. Avfallsplan Gällivare kommun 2020 – 2024 med medföljande bilagorna.
2. Kommunstyrelsen 2019-11-25 § 427.
3. Föreskrifter om avfallshantering för Gällivare kommun, med bilagorna 1-3.
4. Inkomna synpunkter under remisstiden på renhållningsordningen.
5. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2020-11-17 § 155.
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Yrkande
Mattias Liinanki (MP) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens samhällsplanerings- och 
teknikutskotts förslag

att fastställa avfallsplan 2020 - 2024 med tillhörande avfallsföreskrifter.
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§ 344

Motion av Paula Palmqvist (SD), Eric Palmqvist (SD) och Mia Feldenius (SD) angående 
kompostering av matavfall i Gällivare kommun
Dnr KS/2019:631

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen med hänvisning till att avtalsupphandling för att möta lagkrav om 
matavfallshantering pågår, samt att stora delar av det motionärerna avser kommer att 
tillmötesgås genom Miljöplan och kommande styrdokument. 

Reservation
Paula Palmqvist (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget lagt förslag.

Ärendebeskrivning
Motion angående kompostering av matavfall i Gällivare kommun inkom 190923 från Paula 
Palmqvist (SD), Eric Palmqvist (SD) och Mia Feldenius (SD). I motionen framhålls att 
Gällivare kommun har ambitionen att vara en ekologiskt hållbar kommun och därför 
behöver göra allt för att uppmuntra och underlätta kompostering av matavfall. 
Motionärerna hänvisar till Miljöplanen 2018-2020, sid 7 där det står ”biologiskt avfall ska 
kunna komposteras”. Förslaget i motionen är 1) att Gällivare kommun utreder möjligheten 
att upprätta en kommunal avfallsanläggning för hantering av matavfall, 2) att Gällivare 
kommun aktivt arbetar med kompostering i sina verksamheter, till exempel genom att ge 
bidrag till äldreboenden, förskolor, skolor etc. för inköp av egen kompost så 
verksamheterna själva kan kompostera sitt avfall samt 3) att Gällivare kommun i sina 
verksamheter utbildar och informerar om kommunens miljöplan och nyttan med 
kompostering.

Underlag
2018 gjordes ett tillägg till avfallsförordningen och där står i 15 a § att ”Kommunen ska 
tillhandahålla ett system för att från hushåll samla in matavfall som hushållen har 
separerat från annat avfall och transportera bort det matavfallet skilt från annat avfall” 
(Förordning 2018:1466).

För att kunna kompostera matavfall behöver avfallet först skiljas ut från övrigt matavfall.
Avfallsplanerare på Samhällsplanerings- och teknikförvaltningen har gjort en förstudie 
(KSst 2019:356) och ett förslag till Kommunfullmäktige om att Gällivare kommun ska 
övergå till obligatorisk separat matavfallsinsamlingssystem med start 210101, att införa 
matavfallsinsamlingen med separata kärl för mat- och restavfall – bruna tunnan med 
insamling via tvåfacksfordon (ett fack för matavfall och ett för restavfall) samt att en 
miljöstyrande taxa ska gälla för renhållningsverksamheten med början 210101. Man 
kommer dock att ansöka om dispens till 220101. Kommunfullmäktige beslutade 191209 
enligt förslaget i förstudien.

Förslaget i förstudien är också att Gällivare kommun, efter insamlingen, skickar matavfallet 
till Boden eller Luleå som båda har en anläggning för att kompostera matavfall. 
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Avfallsplaneraren uppger vidare att kostnaden för att skicka avfallet till Boden uppgår till 
ungefär 1 miljon kronor per år. I förstudien har, gå grund av tidsbrist, inte utretts hur 
mycket det skulle kosta att bygga en egen anläggning för kompostering.

Nuläge
Samhällsplanerings- och teknikförvaltningen har inlett en avtalsupphandling för att möta 
lagkrav om matavfallshantering. Det finns en antagen Miljöplan, en framtagen Avfallsplan 
samt en framtagen Föreskrift för avfallshantering som ska beslutas om i slutet av 2020. 
Genom denna upphandling, Miljöplan samt kommande styrdokument kommer stora delar 
av det motionärerna avser att tillmötesgås.

Ekonomiska konsekvenser
Inga kända ekonomiska konsekvenser.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända konsekvenser. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå 
kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen med hänvisning till att avtalsupphandling för att möta lagkrav om 
matavfallshantering pågår, samt att stora delar av det motionärerna avser kommer att 
tillmötesgås genom Miljöplan och kommande styrdokument. 

Underlag
1. Motion.
2. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2020-11-17 § 162.

Yrkande
Karl-Erik Taivalsaari (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens samhällsplanerings- och 
teknikutskotts förslag

att avslå motionen med hänvisning till att avtalsupphandling för att möta lagkrav om 
matavfallshantering pågår, samt att stora delar av det motionärerna avser kommer att 
tillmötesgås genom Miljöplan och kommande styrdokument. 

Paula Palmqvist (SD) yrkar

att bifalla motionen.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Karl-Erik Taivalsaaris förslag mot Paula Palmqvists förslag till beslut 
under proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har 
beslutat föreslå kommunfullmäktige besluta i enlighet med Karl-Erik Taivalsaaris förslag.
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§ 345

Motion av Fredric Olofsson (MV) och Bror Wennström (MV) - Tillgänglighetsanpassning av 
vägen till Fjällstugan på Dundret
Dnr KS/2019:235

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen då tillgänglighetsanpassning och markanläggning avser område utanför 
kommunalt ansvar.   

Ärendebeskrivning
Motion av Fredric Olofsson (MV) och Bror Wennström (MV) gällande 
Tillgänglighetsanpassning av vägen till Fjällstugan på Dundret har inlämnats 2019-02-13 
samt upptagits för handläggning vid beslut i Kommunfullmäktige 2019-03-11 § 55. 
Motionen har upptagits till beslut i Kommunfullmäktige där den 2019-11-04 § 215 
bordlades samt därefter beslutades att återremitteras 2019-12-09 § 226. 

Motionärerna yrkar i sin motion på tillgänglighetsanpassning av vägen till Fjällstugan på 
Dundret i samband med upprustning av Dundretvägen, den så kallade ”Femmanvägen”.  
Upprustning av väg har skett under 2020 och färdigställts i början av oktober. 
Tillgänglighetsanpassning har inte kunnat ske i den mån motionärerna efterfrågar då den 
delen som avses, parkeringen fram till Fjällstugan, inte är kommunal mark. 
Samhällsbyggnads och teknikförvaltningen har noterat att anpassningar skett på aktuell 
vägsträckning där berörd mark ägs idag av Dundret Fjällanläggning AB. Möjlighet finns 
politiskt att lyfta frågan till berörd styrelse för ytterligare tillgänglighetsanpassning för de 
med funktionsvariationer.

Ekonomiska konsekvenser
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 

Konsekvenser för barn och unga
Förslag till beslut innebär inga konsekvenser för barn och unga. Barn och ungas åsikter har 
därmed inte inhämtats. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå 
kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen då tillgänglighetsanpassning och markanläggning avser område utanför 
kommunalt ansvar.   

Underlag
1. Motion, 2019-02-13.
2. Kommunfullmäktiges protokoll 2019-11-04 § 215.
3. Kommunfullmäktiges protokoll 2019-12-09 § 226. 
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4. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2020-11-17 § 163.

Yrkande
Birgitta Larsson (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens samhällsplanerings- och 
teknikutskotts förslag

att avslå motionen då tillgänglighetsanpassning och markanläggning avser område utanför 
kommunalt ansvar.   
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§ 346

Motion - av Paula Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD), Rory Blom (SD) och Eric Palmqvist 
(SD) angående kvittens av inlämnat granskningsintyg
Dnr KS/2020:561

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen, då en formell arbetsordning ej bedöms nödvändig för att kvalitetssäkra 
handläggningen av partistöd. Det kan istället skrivas en handläggningsrutin för hur 
handläggning av partistöd ska ske.

Reservation
Paula Palmqvist (SD) och Lars Alriksson (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
lagt förslag.

Ärendebeskrivning
Motion av Paula Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD), Rory Blom (SD) och Eric Palmqvist 
(SD) angående kvittens av inlämnat granskningsintyg, har inkommit 2020-09-21.  

Motionärerna påtalar att Gällivare kommunfullmäktige 2019-11-11 beslutade att bifalla en 
motion om att partiernas redovisning av det kommunala partistödet framgent skall ske 
genom ett standardiserat granskningsintyg.

Motionärernas uppfattning är därför att Gällivare kommun bör anta en arbetsordning som 
innebär att inlämnat granskningsintyg så snart det stämplats in och diarieförts kopieras 
varpå kopian skickas till partierna som en kvittens på att det är mottaget i tid.

Bedömning
Begreppet arbetsordning är i Kommunallagen (2017:725) endast obligatorisk för 
kommunfullmäktige och preciserad vad den ska innehålla. Att anta en formell 
arbetsordning för 
partistöd skulle innebära årliga översyner och eventuella revideringar som behöver beslut 
från åtminstone kommunstyrelsen. 

Om motionären med arbetsordning menar arbetsgång, rutin, checklista kan en 
handläggningsrutin skrivas som stipulerar vad, hur och när olika moment i handläggningen 
av partistöd ska utformas och verkställas. En sådan handläggningsrutin skulle säkerställa 
att handläggningen av partistöd får en ökad kvalitetssäkring. En handläggningsrutin kan 
enkelt ändras och förbättras av verksamheten eller nämnden vid behov.

Ekonomiska konsekvenser
De ekonomiska konsekvenserna kommer bestå av en ökad portokostnad med ett brevporto 
per parti och år samt en marginellt ökad arbetsinsats. Detta anses som en försumbar 
ekonomisk konsekvens.
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Konsekvenser för barn och unga
Det finns inga kända konsekvenser för barn och unga.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen, då en formell arbetsordning ej bedöms nödvändig för att kvalitetssäkra 
handläggningen av partistöd. Det kan istället skrivas en handläggningsrutin för hur 
handläggning av partistöd ska ske.

Underlag
1. Motion av Paula Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD), Rory Blom (SD) och Eric 

Palmqvist (SD) angående kvittens av inlämnat granskningsintyg, 2020-09-21.
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-16 § 136.

Yrkande
Jeanette Wäppling (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag  

att avslå motionen, då en formell arbetsordning ej bedöms nödvändig för att kvalitetssäkra 
handläggningen av partistöd. Det kan istället skrivas en handläggningsrutin för hur 
handläggning av partistöd ska ske.

Paula Palmqvist (SD) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M)

att bifalla motionen.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Jeanette Wäpplings förslag mot Paula Palmqvists m.fl. förslag till beslut 
under proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har 
beslutat föreslå kommunfullmäktige besluta i enlighet med Jeanette Wäpplings förslag.
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§ 347

Begäran Borgen och aktieägartillskott  Dundret Gällivare Fjällanläggning AB
Dnr KS/2020:713

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att begära aktieägartillskott hos kommunfullmäktige på 10 miljoner, samt

att begära utökad kommunal borgen hos kommunfullmäktige från 70 miljoner till 120
miljoner.

Jäv 
Henrik Ölvebo (MP), Birgitta Larsson (S), Jeanette Wäppling (V), Lars Alriksson (M) och
Mattias Liinanki (MP) anför jäv och deltar varken vid överläggning eller beslut.

Ajournering
Kl. 16:10-16:15.

Ärendebeskrivning
Den 1 juli förvärvades Dundret Gällivare fjällanläggning AB som ett helägt dotterbolag till 
Gällivare kommun. Pga. rådande Coronapandemi beslutade styrelsen att stänga 
anläggningen den 20 mars 2020 efter inrådan från Region Norrbotten dels för att inte 
riskera smittspridning när många människor samlas, men också för att skidåkningen 
riskerar att belasta akutsjukvården. 

Dundret var på väg mot en rekordsäsong när det gällde liftkortsförsäljning när 
stängningsbeslutet fattades. Slutet av mars, april och del av maj är den tid då 
fjällanläggningar, dels har tagit de initiala kostnaderna för uppstart, samt har till månader 
sett de störta intäkterna. Coronapandemin har därmed gett stora konsekvenser för bolaget 
i minskade intäkter motsvarande ca 6 Mkr. Uppstarten av Dundret har även kantats av 
dyra omkostnader i och med att anläggningen, t.ex. liftar och snökanonsystem, var i sämre 
skick än beräknat. För att Dundret långsiktigt ska bli en hållbar fjällanläggning, samt bidra 
till det utbud, aktiviteter och anläggningar som kompletterar Gällivare till en arktisk 
småstad i världsklass behövs ekonomiska resurser.

Kommunfullmäktige beslutade 2020-06-08 att ur rörelsekapitalet anvisa 15 Mkr till konto 
1321, ansvar 80 som ett villkorat aktieägartillskott, samt att utställa en bindande fordran 
på Dundret Gällivare fjällanläggning AB gentemot Gällivare kommun på beviljat belopp.

Vid styrelsemötet 2020-11-27 beslutades att Dundret Fjällanläggning AB begär borgen av 
Gällivare kommun pga. Covid-19, snöbrist och stora underhållskostnader på maskiner, 
anläggningar och fastigheter.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  83  (85)

2020-11-30
  

 
Kommunstyrelsen

Utdragsbestyrkande

Ekonomiska konsekvenser
Om inte ett aktieägartillskott tillkommer så krävs ett positivt resultat, vilket i nuläget inte 
ses möjligt. Därmed kan bolaget stå inför en kontrollbalansräkning och i förlängningen 
likvidation.

Konsekvenser för barn och unga
Dundret är en viktig anläggning för barn och unga.

Förslag till beslut
Dundret Fjällanläggning AB, styrelse beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att begära aktieägartillskott hos kommunfullmäktige på 10 miljoner, samt

att begära utökad kommunal borgen hos kommunfullmäktige från 70 miljoner till 120
miljoner.

Underlag
1. Protokoll.

Yrkande
Magnus Johansson (S) yrkar med instämmande av Stefan Ovrell (MP), Frank Öqvist (S), 
Karl-Erik Taivalsaari (V) och Maria Åhlén (S) i enlighet med Dundret Fjällanläggning AB, 
styrelses förslag

att begära aktieägartillskott hos kommunfullmäktige på 10 miljoner, samt

att begära utökad kommunal borgen hos kommunfullmäktige från 70 miljoner till 120
miljoner.
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§ 348

Revidering av regler mot extern part - Riktlinjer skolplacering
Dnr KS/2020:619

Kommunstyrelsen beslutar

att göra ett tillägg till ”Regler för extern part” där riktlinjerna för skolplacering ges ett eget 
kapitel (kapitel 8) under förutsättning att barn- och utbildningsnämnden antar de nya 
riktlinjerna.

Ärendebeskrivning
Det finns behov av revidering av riktlinjer för skolplaceringar till förskoleklass utifrån att 
överklagningar om skolplacering har inkommit. Därför har barn- och 
utbildningsförvaltningen fått i uppdrag att utarbeta nya riktlinjer för detta. Enligt Gällivare 
kommuns rutiner för dokumentsamlingen bör riktlinjerna finnas under ”Regler för extern 
part” som ett eget kapitel. RFF har blivit tillfrågade att lämna synpunkter på förslaget.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2020-11-16 att återremittera ärendet till barn- 
och utbildningsnämnden för att barn- och utbildningsnämnden själv ska fatta beslut 
gällande nya riktlinjer för skolplacering.

Ärendets koppling till kommunplanens strategiska mål
De nya riktlinjerna om skolplacering kopplas till det första målet Våra medborgare är stolta, 
trygga, engagerade och trivs och till Barn- och utbildningsnämndens fokusområde Alla barn 
och elever ges förutsättningar att lyckas i och påverka våra verksamheter. 

Ekonomiska konsekvenser
Riktlinjer för skolplacering till förskoleklass tros ge en ökad tydlighet om antagningsför-
farandet och urvalsprinciper och kan därmed minska antalet överklagningar, som i sin tur 
är resurskrävande att hantera.

Konsekvenser för barn och unga
De nya riktlinjerna ger möjlighet att fatta beslut om förtur till placering på önskad skol-
enhet om synnerliga skäl föreligger. Detta kan i sin tur skapa bättre förutsättningar för 
barn och unga att vara trygga och trivas i skolan.

Förslag till beslut
Barn- och utbildningsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 

att anta de nya riktlinjerna för skolplacering samt

att göra ett tillägg till ”Regler för extern part” där riktlinjerna för skolplacering ges ett eget 
kapitel (kapitel 8).
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Underlag
1. Tjänsteskrivelse.
2. Regler för extern part (nu gällande)
3. Regler för extern part – med kapitel Riktlinjer för placering i förskoleklass
4. Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskott § 131.
5. Synpunkter RFF, revidering av regler mot extern part - riktlinjer skolplacering.
6. Barn- och utbildningsnämnden 2020-10-12 § 148.
7. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-16 § 132.

Yrkande
Jeanette Wäppling (V) yrkar

att göra ett tillägg till ”Regler för extern part” där riktlinjerna för skolplacering ges ett eget 
kapitel (kapitel 8) under förutsättning att barn- och utbildningsnämnden antar de nya 
riktlinjerna.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Jeanette Wäpplings förslag till beslut under proposition. Efter gjorda 
propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Jeanette 
Wäpplings förslag.


